


Savinjske novice št. 13, 2. april 20212

Oglasi



Savinjske novice št. 13, 2. april 2021 3Savinjske novice št. 19, 12. maj 2017 3Savinjske novice št. 19, 12. maj 2017 3

Tretja stran

Vsebina

Stalni zunanji sodelavci (razvrščeni po abecednem vrstnem redu): Franjo Atelšek, Marijan Denša, Tatiana Golob, Benjamin Ka-
njir, Roman Mežnar, Jože Miklavc, Darinka Presečnik, Barbara Rozoničnik, Ciril M. Sem, Štefi Sem, Marija Šukalo, Primož Vajdl. Grafič-
no oblikovanje: Uroš Kotnik. 

Rokopise, objave, razpise in oglase je potrebno dostaviti v uredništvo najkasneje osem dni pred izidom tekoče številke. Na podla-
gi Zakona o davku na dodano vrednost sodi časopis Savinjske novice med proizvode, za katere se obračunava davek na dodano vred-
nost po stopnji 5%. Objavljenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Pridržujemo si pravico krajšanja besedil. Pisem bralcev in ogla-
sov ne lektoriramo. Izključno pisne odpovedi sprejemamo za naslednje dvomesečje.

ISSN 0351-8140, leto LIII, št. 13, 2. april 2021. Izhaja vsak petek. 
Ustanovitelj:  Skupščina občine Mozirje. Izdajatelj: Savinjske no-
vice, d.o.o., Šmihelska cesta 2, 3330 Mozirje. Glavni in odgovor-
ni urednik: mag. Franci Kotnik. Izvršni urednik: Igor Solar. Na-
slov uredništva: Savinjske novice, Šmihelska cesta 2, 3330 Mo-
zirje. Telefon: 03/83-90-790, 041/793-063, 041/348-884. 

E-pošta: trzenje@savinjske.com, urednistvo@savinjske.com. 
Internet: http://savinjske.com. Cena za izvod: 1.90 EUR, za na-
ročnike: 1.71 EUR. Tisk: Grafika Gracer, Lava 7b, Celje. Naklada: 
2.500 izvodov.

Oglasi: Helena Kotnik, trzenje@savinjske.com, 041/793-063
Zahvale, čestitke: Nina Zidarn, nina.zidarn@savinjske.com, 041/348-884 Savinjske novice št. 13, 2. april 2021 3

Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

6

12

14

17

20

Inovacije Srečka Pisnika 
V Moskvi prejel zlati medalji 
in posebno priznanje  .......................  6

30 naj slovenskih družinskih podjetij
Na lestvici tudi 
KLS Ljubno in Sintal  ........................... 7

Občina Gornji Grad
Komunala ostaja izvajalec 
gospodarskih javnih služb  ..........  10

BSH Hišni aparati Nazarje
Nov parkirni 
prostor v uporabi  ..............................  10

Občina Luče 
Trajnostni razvoj destinacije 
naložba v danes in jutri  .................. 11

Občina Nazarje
Odlična udeležba na očiščevalni 
akciji in manj odpadkov kot 
prejšnja leta  ........................................... 11

Gasilska zveza ZSD 
Novi tajnik je Toni Novak  ............... 12

Pogodbena pošta Solčava 
Prejeli nagrado 
Pošte Slovenije .................................... 12

Sara Petrin 
Prejela priznanje za najboljšo 
študentko mikrobiologije .............. 14

Rečica ob Savinji
Gostujoča razstava Vojna za 
samostojno Slovenijo 1991  ........... 17

Dobrodelna kmečka tržnica 
Za gradnjo nove Mozirske 
koče še dobrih 3200 evrov  .........  19

Planica 2021
Zajc brez odmevnih 
rezultatov, Mogel postavil 
osebni rekord  .....................................  20

Nekaj za lepše praznike
Prvi april, ki smo ga v preteklosti »praznovali« kot dan lažniv-

cev in dan šaljivcev, je imel letos drugačno vlogo. Predstavljal 
je prvi dan izvajanja strogih omejitvenih ukrepov, ki jih je pred-
pisala vlada, da bi v Sloveniji zajezili tretji val epidemije korona-
virusa. Ukrepi bodo veljali do vključno enajstega aprila, potem 
pa naj bi prešli nazaj na že uveljavljeni vladni semafor, ki regi-
je glede na aktualne epidemiološke podatke uvršča v različno 
obarvane kategorije z različnimi ukrepi.

Ne glede na to smo temo tedna v prvi aprilski številki Savinj-
skih novic namenili uvodoma omenjenemu prazniku lažnivcev 
in šaljivcev, kajti informacij, ki nas spravljajo v negativno razpo-
loženje, imamo dovolj na vsakem koraku. Zato tudi nadaljeva-
nje tega uvodnika namenjam šalam, ki so se rodile v »korona« 
času. Naj vam privabijo nasmeh na obraz, da boste imeli lepše 
praznike. Saj veste – smeh je pol zdravja.

Ali veste, kateri so prvi znaki angleške različice novega koro-
navirusa? Pretirano pitje čaja in nikamor brez dežnika.

Ko me bodo vnuki čez leta spraševali, kdaj je bil korona čas, 
jim bom odgovoril: »Takrat, ko so Slovenci premagali Hrvate v 
nogometu.«

Vlada je policijsko uro ob premiku na letni čas zamaknila na 
deseto zvečer. Očitno bomo po novem ločevali med zimsko po-
licijsko uro in letno policijsko uro.

Komaj čakamo, da pridejo na vrsto ljudje, ki bodo svet obrni-
li na bolje. Imenujejo se natakarji.

Saj ne, da se hvalim, ampak letos še nisem bil v gostilni.
Če ste kadarkoli želeli študirati medicino, je sedaj pravi čas. 

Obstaja samo ena bolezen s samo par simptomi.
Ne bi vas rad strašil, ampak zdravnik, ki vas bo čez deset 

let operiral, se danes šola od doma, igra računalniške igrice 
in je čips.

Danes slavimo obletnico, ko so nam prvič rekli, da sta na-
slednja dva tedna ključna.

V času epidemije, ko smo večinoma vsi doma, je skoraj one-
mogočeno delo tatovom, zato stopimo skupaj in jim pomagaj-
mo. Pošlji TAT5 na 1919.

»Oči, kje sta se vidva z mamico spoznala?« »V vrsti za hit-
ri test.«

Epidemiologi so objavili, da bodo lahko spet učinkovito spre-
mljali stike, ko bo povprečno število pozitivnih oseb padlo pod 
300 na dan. To je tako, kot da bi zimska služba, ko zapade 30 
centimetrov snega, objavila, da bodo začeli plužiti, ko se sneg 
stopi na debelino deset centimetrov.

In še zadnja prvoaprilska. Najnovejši ukrep vlade je, da je za 
čakanje v vrsti za testiranje obvezen negativni test.

ŠS

RŠ
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Tema tedna

S 1. APRILOM ZAPLETI PRI USTANAVLJANJU POKRAJIN

Celo neopredeljene strani vlečejo vsaka 
na svojo stran

Ivan Župan, 
Suhoveršnik občine Mozirje:

»Če prav razumem in menim, da da, gre pri 
vsem skupaj za osebno percepcijo izločevanja 
bistva na privatni ravni dojemanja stvari. V vseh 
letih lastnega županovanja je bilo že vrsto pre-
dlogov. Eni so malo manj ponesrečeni, drugi še 
bolj. Skupaj z Braslovčani – zakaj pa ne? Res-
nica je na tem, da smo bili v minulih letih ve-
zani nase, potem pa malo bolj na sebe. Gotovo 
nas bo v bodoče še bolj grel ta spomin. Prepri-
čan sem, da kakor koli že bo, nam bo še vedno 
ostala glavna vez z nami samimi. Politika bo od-
ločila, in tako bo, ampak takrat jaz verjetno ne 
bom več župan. Takega veselja pač ne more op-
ravljati vsak.«

Državni svetnik Franjo 
in župan občine Ljubno Naraločnik:

»Pridobljeno gradivo je res obširno. V bodo-
či prihodnosti je treba z njim seznaniti najprej 
sebe in takoj zatem vse na okoli, sploh dejav-
nike odločanja, preden ti dobijo drugo mnenje, 
da bomo potem strokovni skupini in državnim 
organom predali zaključke soočanj različnih 
mnenj. In glede tega je treba najti konsenz. Kaj-
ti meni tudi Ljubljana ne bi odprla prostora za 
povsem drugačno mišljenje. In to, če ne bo dru-
gače, zna biti zaskrbljujoče.«

To je le polovica predlogov zastav od novo 
predlaganih pokrajin.

Na področju ustanavljanj pokrajin je ravno, ko 
je vlada na 1. april delno zaprla državo, prišlo do 
nepričakovanih preobratov in novih predlogov. 
Za naše območje nista več v igri samo predlo-
ga za Koroško-šaleško in Savinjsko-šaleško re-
gijo, pač pa na mizo državnega sveta prihaja-
jo ideje o ustanovitvi Zadrečko-vranske, Mozir-
sko-braslovške in Črno-solčavske regije. Po teh 
zamislih bi utegnile nekatere občine ostati brez 
regije oziroma bi se v skrajnem primeru poveza-
le v Regijo nepovezanih občin.

NASPROTOVANJE RODILO KLJUBOVANJE?
Kot smo že pisali, so zgornjesavinjski župa-

ni izrazili nasprotovanje vključitvi naši občin v 
Koroško-šaleško pokrajino, sedaj pa se zna zgo-
diti, da se bodo Solčavani pozitivno odzvali na 
povabilo Črnjanov, da bi skupaj ustanovili Črno-
-solčavsko regijo, medtem ko v Mozirju razmiš-
ljajo, da bi se združili z braslovško občino. 

Če je pa tako, sta 1. aprila rekli občini na za-
drečki strani Zgornje Savinjske doline, se bova 
združili z Občino Vransko in bomo ustanovile 
Zadrečko-vransko regijo s sedežem na sredini, 
torej na Menini. Govora je tudi že o predoru skozi 
planino, vsaj za tiste, ki bi se med občinami vozi-
li z mestnimi kolesi.

PO REGIJSKIH OPRAVKIH V HALOZE?
Ali se bodo občine Luče, Ljubno in Rečica ob 

Savinji združile s šoštanjsko, se še ne ve. V igri 
je menda tudi kamniška, a, kot že rečeno, če se 
katera od občin ne bo pravočasno pogodila, zna 
ostati izven regij in se bo morala povezovati z 
drugimi, Žetalami, na primer. Ali bi bili Lučani, 
Ljubenci in Rečičani potem takem pripravljeni 
hoditi po opravkih v Haloze, jih še nihče ni upal 
vprašati. 

KOVŠCA SE JE ODKLOPIL
Presenečen nad novimi predlogi se je Alojz 

Kovšca, predsednik državnega sveta, ki vo-
di postopke priprave pokrajinske zakonodaje, 
zaenkrat od njih ogradil oziroma odzoomiral iz 
aplikacije, ki so jo uporabljali na spletni seji. To-
liko je še bil zraven, da je povedal, da se končna 
odločitev glede oblikovanja pokrajin ne bo spre-
jela brez širšega konsenza. Zamrznil pa je zado-
voljstvo s proaktivnostjo lokalnih skupnosti in 
pripravljenostjo na sodelovanje.

S 1. aprilom
se je pri oblikovanju pokrajin zapletlo 
na več nivojskih ravneh, in to do 
fundamentalnih segmentov.

KATERO MINISTRSTVO V NAŠO DOLINO?
V nadaljevanju decentralizacije države bodo, 

kot je slišati po hodnikih zadrečkih občin, za-
vrnili morebitno selitev sedeža okoljskega mi-
nistrstva v Gornji Grad, saj želijo ohraniti čisto 
okolje. V Lučah zavračajo sedeže gospodarske-
ga, saj želijo ohraniti korupcije svobodno cono. 
Mozirjani so proti kulturnemu ministrstvu, ker 
hočejo ohraniti kulturo na nivoju brez interpe-
lacij.

V Nazarjah pa so pripravljeni sprejeti sedež 
ministrstva za zdravje, saj bi ob nadaljnjem ce-
franju Zgornjesavinjskega zdravstvenega doma 
tako mogoče ohranili vsaj zobozdravstveno am-
bulanto z zobozdravnico, ki ji je tu všeč.

Blenda Tavrl
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Aktualno

OBČINA NAZARJE

V teku prenova strehe na domu kulture

Delovišče je zaščiteno tudi 
zaradi vsakodnevnega testiranja 
na novi koronavirus in drugih 
aktivnosti v objektu. 
(Foto: arhiv občine Nazarje)

Dom kulture v Nazarjah je bil 
ob izgradnji leta 1980 zelo moder-
no projektiran objekt, a ima v vseh 
teh letih občina z njegovim vzdrže-
vanjem težave. Problemi se pojav-
ljajo predvsem s streho. 

Občina Nazarje se loteva sana-
cije strehe po delih. Za prvi del so 
sicer že pred leti dobili sredstva 
Agencije RS za kmetijske trge in 
razvoj podeželja v okviru razpisa za 
obnovo in razvoj vasi, a se je ta raz-
pis kasneje ukinil. Trenutno poteka 
menjava kritine nad avlo, pri čemer 

bodo odstranili vsa nepotrebna 
strešna okna na tem delu ostreš-
ja. Dela izvaja Babin, krovstvo in 
tesarstvo, delovišče pa je zaščite-
no predvsem zaradi vsakodnevne-
ga testiranja na novi koronavirus 
in drugih aktivnosti v objektu.

Nastasja Kotnik

EPIDEMIJA NOVEGA KORONAVIRUSA

Na Ljubnem ob koncu preteklega tedna kar 53 potrjenih okužb

V svetu je doslej z boleznijo covid-19 umrlo slabe 
tri milijone ljudi, okužilo se jih je 129 milijonov, bole-
zen pa je prebolelo 104 milijone ljudi. Največ umrlih 
s covidom-19 imajo v ZDA (564 tisoč), po novih po-
datkih sledi Mehika (321 t) in za njo Brazilija (317 t). 
V Evropski uniji je največ umrli v Italiji (109 t), Fran-
ciji (95 t) in Nemčiji (76 t). V Sloveniji je doslej umr-
lo več kot 4000 ljudi, kar nas glede na število prebi-
valcev uvršča na visoko peto mesto na svetu med 
državami z več kot milijon prebivalcev.

Vlada je v nedeljo, 28. marca, podprla pred-
log svetovalne skupine, ki je predlagala 11-dnev-
no zaprtje države med 1. in 11. aprilom. V tem ča-
su šolanje poteka na daljavo, gibanje je omeje-
no na regije, tudi na prostem so obvezne ma-
ske. Druženje zunaj regij bo dovoljeno le na ve-
likonočno nedeljo, omejeno bo na dve družini. 

PRIPOROČENO DELO OD DOMA
V času zaprtja priporočajo delo od doma, za-

posleni naj bi v čim večji meri imeli dopust, jav-
ni prevoz pa bo deloval v omejenem obsegu. Z 
uvedenimi ukrepi naj bi zmanjšali pritisk na bol-
nišnice. V veljavi so tudi nove omejitve glede 
prehajanja meje. Po 12. aprilu se bo spet začel 
uporabljati vladni semafor.

V DOLINI 140 POTRJENO 
OKUŽENIH

V preteklem tednu so v Zgornjesavinjskem 
zdravstvenem domu v Nazarjah opravili 207 
PCR testov, 37,7 odstotka testiranih je bilo pozi-
tivnih na okužbo z novim koronavirusom. V ob-
činah Zgornje Savinjske doline je najslabše sta-
nje v ljubenski. Po podatkih covid-19 sledilnika 
je bilo v nedeljo, 28. marca, v tej občini 53 skup-
no aktivno potrjenih okuženih oseb v 14 dneh. 
Po ostalih občinah so številke sledeče: Mozirje 
26, Rečica ob Savinji 22, Gornji Grad 16, Nazarje 
15, Luče 7 in Solčava 1.

NARAŠČANJE ŠTEVILA OKUŽB
Predlog strokovne skupine je temeljil na šte-

vilkah, ki kažejo naraščanje števila okužb in 
hospitalizacij ter pod vprašaj znova postavlja-
jo trdnost slovenskega zdravstvenega sistema. 
Potrebe po intenzivnem zdravljenju naj bi pre-
segle celo številke, ki smo jih videli na vrhun-
cu drugega vala okužb, je povedala stroka. Le-
-ta sicer poudarja, da je glede ukrepov enotna. 

USTAVILA SE JE VEČINA STORITVENIH 
DEJAVNOSTI

S 1. aprilom se je ustavila večina storitvenih 
dejavnosti, izjeme veljajo za lekarne, bencinske 
servise, banke, dimnikarje, pošto, servisne de-
lavnice, gradbena dela, kjer ni stika s potrošniki, 
prevzem hrane in drugih storitev za zagotavlja-
nje varnosti in zdravja. 

Dovoljeno je pripravljati hrano za dostavo, tu-
di v menzah – in to brez testiranja. Ob testira-
nju zaposlenih so lahko odprte živilske proda-
jalne, vrtnarije, drevesnice, trgovine s področ-
ja kmetijstva, tržnice, trgovine s tehničnim bla-
gom, trafike, kioski, individualne terapevtske in 
svetovalne storitve. Dovoljena sta tudi oseb-
ni prevzem blaga ali hrane vključno s prodajo 
kmetijskih pridelkov na kmetiji in prodaja bla-
ga na daljavo. 

BREZ BOGOSLUŽJA OB VELIKI NOČI
Zbiranje do deset ljudi ni več dovoljeno. V tem 

času so prepovedane tudi vse verske dejavno-
sti oziroma bogoslužja s prisotnostjo ljudi. Os-
taja samo verska duhovna oskrba ljudi v stiski.

Štefka Sem
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OBČINA SOLČAVA 

Objavili spletno 
anketo

Na Občini Solčava so krajane in prijatelje 
Solčavskega povabili k sodelovanju v spletni 
anketi Kakšno naj bo Solčavsko leta 2030. An-
keta je anonimna in bo v pomoč pri zasnovi ra-
zvojnega programa občine za naslednjih deset 
let. Spletna povezava je dostopna na internetni 
strani občine in bo odprta do 15. aprila. 

Občina bo pristopila k pripravi krovnega stra-
teškega dokumenta, s katerim bodo določili pri-
oritete na pomembnejših področjih delovanja. 
Pomembno izhodišče za zasnovo usmeritev bo-
do predstavljala tudi mnenja občanov. Tiskani 
izvodi vprašalnika so na voljo na pošti v Cen-
tru Rinka. 

Barbara Rozoničnik

INOVACIJE SREČKA PISNIKA NA SEJMU ARCHIMEDES V MOSKVI

Prejel zlati medalji in posebno priznanje 

Srečko Pisnik je v Moskvi predstavil dva skupna 
projekta.  (Foto: osebni arhiv)

Srečko Pisnik iz Krope je na sejmu inovacij 
Archimedes v Moskvi osvojil zlati medalji za ino-
vaciji, ki ju je predstavljal, in posebno priznanje. 
Posebno priznanje je dobil zaradi prvega glo-
balnega projekta oziroma predstavitve inovativ-
nega projekta. Predstavil je dve inovaciji, obe v 
družbi drugih inovatorjev.

POVEZOVANJE NA PODROČJU INOVACIJ
Pisnik je v Moskvi, kamor ni mogel potova-

ti, predstavil dva skupna projekta. Prvi je skupen 
globalni projekt, ki ga je pripravil v družbi dveh 

inovatorjev iz Rusije in Srbije. Gre za mehanizem 
v spodnjem delu stola. Glavna funkcija mehaniz-
ma je stimuliranje in aktiviranje mišic tudi med 
sedenjem. Zamisel in ideja je bila Pisnikova, sedaj 
ga razvijajo in je v postopku patentiranja v Rusiji.

NASLON ZA ROKE Z ZAŠČITO PRED SEVANJI
Druga inovacija je naslon za roke z zaščito 

pred elektromagnetnimi sevanji. Tudi to je Pisni-
kova ideja, v skupen projekt pa je šel z inovator-
jem iz Kamnika, ki že ima patent za zaščito pred 
sevanji. Obe inovaciji je v Moskvi predstavil Mir-
ko Mitič, predstavnik Archimedesa iz Srbije.

Štefka Sem

UPRAVNA ENOTA MOZIRJE

V zadnjem letu dni se je število Zgornjesavinjčanov zmanjšalo

Trend sklenjenih zakonskih zvez samo pred 
matičarjem in v času uradnih ur upravne 

enote se povečuje.

V registru prebivalstva na območju Upravne 
enote Mozirje je bilo zadnjega decembra pre-
teklega leta evidentiranih 17.682 oseb, kar je za 
314 več kot leto poprej. Od teh je 16.337 prebi-
valcev, ki imajo prijavljeno stalno prebivališče 
in 1.345 oseb z začasnim prebivališčem. Število 
prebivalcev s stalnim bivališčem se je v primer-
javi z letom 2019 zmanjšalo za 17.

Kot je dejala načelnica UE Mozirje Milena 
Cigale, se je število stalno prijavljenih oseb že 
drugo leto zapored povečalo samo v občini Mo-
zirje, in to za 61, v vseh drugih občinah je števi-
lo padlo. V Nazarjah za 16, Gornjem Gradu za de-
vet, na Ljubnem za 18, v Lučah za 26, v Solčavi za 
štiri in na Rečici ob Savinji za pet. 

NEGATIVEN TUDI NARAVNI PRIRAST 
PREBIVALSTVA

Naravni prirast v Zgornji Savinjski dolini je bil 
že osmo leto zapored negativen. V letu 2020 se 
je rodilo 156 otrok, umrlo pa 209 oseb, negativ-
na razlika je 53 prebivalcev. V primerjavi z letom 

2019 je število rojenih otrok manjše za tri, števi-
lo umrlih pa večje za 26. Pozitiven naravni pri-
rast ima samo občina Nazarje, za šest, vse os-
tale pa negativnega. Mozirjanov je po tem krite-
riju za devet manj, deset manj je Ljubencev, 15 
manj Gornjegrajčanov in Lučanov, šest manj je 
Rečičanov, število Solčavanov pa se je zmanj-
šalo za štiri. 

SKLENJENIH VEČ ZAKONSKIH ZVEZ 
KOT LETO PREJ

Pooblaščenci so v letu 2020 sklenili 75 zakon-
skih zvez, kar je dve več kot leto prej. »Podatek 
je zanimiv, saj precejšnji del leta zaradi ukrepov 
za zajezitev širjenja epidemije covida-19 sklepa-
nje zakonskih zvez ni bilo mogoče oziroma je bi-
lo omejeno število prisotnih na obredu,« je ome-
nila Milena Cigale. 

V uradnih prostorih je bilo sklenjenih 31 za-
konskih zvez, izven pa 44. Za sklepanje zakon-
skih zvez zunaj uradnih prostorov so namenje-
ne štiri ustaljene lokacije, kjer je bilo sklenjenih 
največ porok. Vedno več pa je tudi želja po poro-

kah na drugih lokacijah, kar jim na upravni enoti 
v največji meri poskusijo ugoditi. Zanimiv je ob 
tem tudi podatek, da se povečuje trend sklenje-
nih zakonskih zvez samo pred matičarjem in v 
času uradnih ur upravne enote.

Benjamin Kanjir

75 zakonskih zvez
so v letu 2020 sklenili pooblaščenci, kar je 
dve več kot leto prej.

Posebno priznanje je Srečko Pisnik dobil 
zaradi prvega globalnega projekta oziroma 
predstavitve inovativnega projekta.

17 manj
je bilo lani prebivalcev s stalnim bivališčem 
v dolini v primerjavi z letom 2019.
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30 NAJ SLOVENSKIH DRUŽINSKIH PODJETIJ

Na lestvici tudi KLS Ljubno in Sintal 
V uredništvu časnika Finance so 

sestavili seznam 30 naj slovenskih 
družinskih podjetij. Upoštevali so 
podjetja, ki jih obvladujejo družinski 
člani in je vanje vpeta že druga ge-
neracija, bodisi prek lastniških de-
ležev bodisi prek aktivne udeležbe 
pri poslovanju. Ne seznamu najde-
mo tudi družini Strašek in Pistotnik.

DRUŽINA STRAŠEK
Straškovi – oče Mirko, žena Fa-

nika in hčerki Barbara ter Nata-
ša – so lastniki podjetja KLS Ljub-
no, katerega začetki segajo v leta 
1972, ko je bil na Ljubnem ob Sa-

vinji pod vodstvom Mirka Straška, 
takrat mladega strojnega tehnika, 
ustanovljen kovinarski obrat teda-
njega družbenega podjetja Grad-
benik. Leta 1978 so izdelali prve 
obroče za avtomobilske motorje, 
ki so danes njihov glavni produkt. 
Podjetje vodi Mirko Strašek skupaj 
s hčerkama Natašo Strašek, ki je 
pomočnica generalnega direktor-
ja, odgovorna za etičnost poslova-
nja, odličnost komuniciranja in od-
jemalce, ter Barbaro Strašek Mirnik, 
ki opravlja funkcijo izvršne direkto-
rice podjetja. V podjetju delata tudi 

zeta Franci Bevc, odgovoren za ra-
zvoj procesov in tehnologijo obro-
čev, ter Samo Mirnik, izvršni direk-
tor za proizvodnjo in informatiko. 
Prihodki podjetja KLS Ljubno so le-
ta 2019 znašali 45,5 milijona evrov, 
zaposlovali so 255 ljudi in ustvarili 
10,8 milijona evrov čistega dobička. 

DRUŽINA PISTOTNIK
Družina Pistotnik – oče Viktor in 

sin Robert ter hči Lidija – je lastni-
ca skupine Sintal, največje slo-
venske družbe za varovanje, ki le-
tos praznuje 30 let. Robert Pisto-
tnik je direktor skupine. Ukvarjajo 

se s fizičnim in tehničnim varova-
njem oseb in premoženja ter pre-
vozom denarja. Poleg tega so la-
stniki Zavoda za varstvo pri delu 
(ZVD), katerega glavne dejavnosti 
so medicina dela in športa, stori-
tve s področja varstva pri delu in 
varstva pred požarom ter zagota-
vljanje zdravega okolja. Leta 2019 
so podjetja Pistotnikovih ustvarila 
skupno skoraj 42 milijonov evrov 
prihodkov in tri milijone čistega 
dobička. Zaposlujejo več kot 1900 
ljudi.

Nastasja Kotnik

KRAJINSKI PARK LOGARSKA DOLINA

Digitalizacija vstopa v dolino in prenova naravoslovno-
etnografske poti

Po besedah županje Katarine 
Prelesnik bodo poskušali 

določiti nosilne zmogljivosti 
doline. 

(Foto: arhiv Občine Solčava)

Svetniki občine Solčava so 
obravnavali in potrdili poročilo o 
delu v Krajinskem parku Logar-
ska dolina za leto 2020 in plan 
za tekoče leto. Po besedah žu-
panje Katarine Prelesnik bodo 
glavni poudarki digitalizacija po-
biranja vstopnine in dokončanje 
prenove naravoslovno-etnograf-
ske poti.
VSTOPNINA ZA UPRAVLJANJE IN 

VZDRŽEVANJE PARKA
Igra narave je sedem kilometrov 

dolgo ledeniško Logarsko dolino 
umestila globoko v osrčje Kam-
niško-Savinjskih Alp in jo obdala 
z vencem preko 2000 metrov viso-
kih gora. 

Od leta 2017 Občina Solča-
va upravlja s parkom preko re-
žijskega obrata. Sredstva od po-
biranja vstopnine se v celoti na-
menjajo za upravljanja in vzdrže-
vanje javne infrastrukture. V le-
tu 2020 so skupni prihodki od 
pobrane vstopnine znašali okrog 
140.000 evrov, 230.000 evrov dr-
žavnih sredstev pa je občina vlo-
žila v obnovo cestne infrastruktu-
re. Motornih vozil, za katera je bila 
plačana vstopnina, so našteli ne-
kaj več kot 20.000. Število je pri-
merljivo z letom 2019.

DIGITALIZACIJA VSTOPA V 
KRAJINSKI PARK

Za letošnje leto je načrtovana 
vzpostavitev odjemnega mesta za 
električno energijo na vstopni toč-
ki v park, kar bo osnova za vzpo-
stavitev digitalizacije pobiranja 
vstopnine in samodejnega spre-
mljanja števila obiskovalcev. 

Zaradi slabega stanja naravo-
slovno-etnografske poti po doli-
ni so izdelali načrt nove interpre-
tacije in sistema usmerjanja obi-

skovalcev. V letu 2020 so postavi-
li označbe in klopi, z obnovo pa bo-
do zaključili do letošnjega poletja. 
V okviru Festivala gorskega lesa 
načrtujejo njeno uradno otvoritev. 

V okviru projekta Energija pri-
stne narave – Logarska za vas 
so vzpostavili mobilno aplikaci-
jo, ki promovira celotno destina-
cijo Logarska dolina – Solčavsko, 
širši javnosti pa jo bodo predsta-
vili spomladi. Takrat bodo predsta-
vili tudi prenovljeno spletno stran 
parka. Predvidena je nova zložen-
ka Etnografske poti ter vstopni 
prospekt z zemljevidom in označ-
bo pomembnih točk v dolini. Pot bo 
digitalizirana, posnetek trase v GPX 
koordinatah pa dostopen na porta-
lu Outdooractive. 
V NARAVI NAJ OSTANE LE ODTIS 

ČEVLJA
Po besedah Prelesnikove bodo 

poskušali določiti nosilne zmoglji-
vosti doline, umerjati obiskoval-
ce in spodbujati alternativna pre-
vozna sredstva. Nadaljevali bodo 
z ozaveščanjem, da v naravi os-
tane samo odtis čevlja in odpad-
ke obiskovalci odnesejo s seboj. 
Za izboljšanje prometne varnosti 
in omejevanje prometa na javnih 
površinah bodo pristopili k izdela-

vi elaborata prometne ureditve, ki 
bo zagotavljal obiskovalcem kon-
troliran vstop v park, domačinom 
pa gibanje brez omejitev in težav.

MINISTRSTVO PREDLAGA 
SOUSTANOVITELJSTVO DRŽAVE 

IN OBČINE
Novembra lani je Občina Solčava 

prejela stališče ministrstva za oko-
lje in prostor glede osnutka odloka 
o Krajinskem parku Logarska doli-
na in osnutka dogovora o varstvu 
naravnih vrednot. Zaradi velike 

naravovarstvene vrednosti in pre-
poznavnosti parka na nacionalnem 
nivoju predlagajo, da nadaljnji po-
govori tečejo v smeri soustanovi-
teljstva države in občine. Na nivo-
ju občine bo potrebno sprejeti od-
ločitev, kako novelirati odlok o zava-
rovanju in določiti prednosti ter sla-
bosti soustanoviteljstva države in 
občine, kar po besedah Prelesniko-
ve ne bo preprosta naloga.

Barbara Rozoničnik

20.000 motornih vozil, 
za katera je bila plačana vstopnina 
v park, so našteli lani, podobno kot 
leta 2019.
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ANDREJA URH, RAVNATELJICA OSNOVNE ŠOLE BLAŽA ARNIČA LUČE

»Rada sem bila učiteljica in neposredno 
delo z učenci me še zmeraj veseli«

Andreja Urh je ravnateljica Osnov-
ne šole Blaža Arniča Luče in doma-
činka, ki dobro pozna učence in nji-
hove starše. V zadnjem mandatu rav-
nateljevanja je tudi članica občin-
skega sveta, predsednica kulturnega 
društva in nadzornega odbora pla-
ninskega društva.

- Kako dolgo ste že ravnateljica OŠ Blaža 
Arniča Luče in kako dolgo ste bili prej uči-
teljica?

Včasih se pošalim, da sem v lučki šoli že ta-
ko dolgo, kot stoji obstoječa šola, kajti kot ma-
la šolarka sem začela šolo obiskovati po otvo-
ritvi prizidka, sledilo je osemletno osnovnošol-
sko obdobje, na katerega imam zelo lepe spomi-
ne. Potem sem le šla malo po »svetu« in dokon-
čala študij. Leta 1995 sem se kot učiteljica raz-
rednega pouka zaposlila na domači šoli, kratek 
čas sem učila tudi na podružnici v Solčavi, veči-
na učiteljskih let sem preživela v 3. oziroma, ko 
se je začela devetletka, v 4. razredu. Delo ravna-
teljice pa opravljam osmo leto.

- Je bila vaša želja, da nekoč postanete 
ravnateljica ali so vas k temu spodbudile so-
delavke in sodelavci?

Rada sem bila učiteljica, neposredno delo z 
učenci me še zmeraj veseli. Želja biti ravnatelji-
ca ni bila ravno prisotna, za delovno mesto sem 
kandidirala po spodbudah sodelavk in sode-

lavcev ter močnem lastnem razmisleku. Menila 
sem, da dovolj poznam vse deležnike vzgojno-
-izobraževalnega procesa v šoli in kraju, da se 
bom lahko spopadla z novimi izzivi in delovnimi 
nalogami. Največ pa pomeni zaupanje in dob-
ro sodelovanje sodelavk ter sodelavcev, kajti z 
dobrim sodelovalnim delom lahko gradimo te-
melje za kvalitetno delo in dobro počutje otrok, 
lahko se skupaj veselimo uspehov in znamo sto-
piti skupaj ter razreševati morebitne težave.

- Kako na delo vpliva, da ste domačinka in 
se osebno poznate z družinami učencev?

Jaz to sprejemam kot prednost. Poznamo se, 
menim, da tako družine kot sama znamo ceniti 
drug do drugega pravo mero spoštovanja, upo-
števanja zasebnosti ter prijateljskega odnosa 
in na ta način mogoče enostavneje dosežemo 
kakšen zastavljen cilj.

- V času, ko se pogovarjava, so šolske klo-
pi polne, v vrtcu so sprejeti vsi otroci. Kako 
pa je bilo, ko je potekal pouk na daljavo?

V šoli zelo tiho, vrtec je obiskovalo malo otrok. 
Prava šola in vrtec sta ustanovi z otroškim živ- 
žavom in nenehnim aktivnim dogajanjem. Med 
poukom na daljavo pa je bilo veliko vsakodnev-
nih telefonskih pogovorov, srečanja preko vide-
oklicev, obveščanje staršev, sodelavcev in pre-
cej birokracije.

- Je bila učencem potrebna kakšna po-
moč z računalniško opremo ali čim drugim 
za potrebe pouka. Kako jim je lahko poma-
gala šola?

Nekaj učencev si je izposodilo šolske raču-
nalnike, imamo jih dovolj, da smo jih lahko za-
gotovili vsem zainteresiranim. V nekaterih za-
selkih Luč in Solčave so učenci imeli težave gle-
de dostopa do interneta. Včasih je v šolo prišel 
tudi kakšen učenec, da sta mu računalničarja 
malo posodobila računalnik.

- Kaj so po vrnitvi v šolske klopi povedali 
učenci? Jim je bilo ljubše šolanje od doma ali 
so raje skupaj v razredu?

Učenci so se ponovnega srečanja v šoli raz-
veselili, posebej je bilo to opaziti pri učencih I. 
triade. Nekateri starejši so sicer povedali, da bi 
še bili doma; mislim, da je bilo to malo strahu 
pred več obveznostmi, pa daljši delovni dan …, 
ampak večina se je hitro navadila na klasični 
delovni ritem in učenci so zadovoljni, da so spet 
skupaj. Jih pa moram res pohvaliti, kar se tiče 

sprejemanj ukrepov, ki jih trenutno izvajamo po 
šolah; med odmori so v učilnicah, nosijo maske, 
zavedajo se, da z ustreznim preventivnim obna-
šanjem lahko ublažimo marsikatero težavo.

- So imeli starši težave glede varstva 
vrtčevskih otrok? Ste v času zaprtja spreje-
li vse ali le tiste, ki jim starši niso mogli za-
gotoviti varstva?

Seveda so imeli, tako kot povsod, nekate-
ri starši težave z varstvom otrok. Pri sprejema-
nju otrok v vrtec smo se držali navodil ministr-
stva za izobraževanje, znanost in šport in NIJZ, 
sprejemali smo otroke, kjer sta bila oba starša 
ali starš samohranilec v službi.

- Vaša šola ima tudi podružnico in vrtec v 
Solčavi, je vodenje šole zato kaj drugačno?

Vsaka šola in vrtec imata svojo specifiko, ne-
katere šole imajo po 800 učencev, eni pa smo 
številčno manjši in smo bolj »razpršeni«. Seve-
da podružnica in vrtec prinašata določene or-

ganizacijske posebnosti, a to poteka usklajeno. 
Vrtec in šola pod eno streho ter podružnica po-
menita tudi kakovostno povezovanje in sodelo-
vanje na različnih ravneh vzgojno-izobraževal-
nega dela.

- Vaša šola nosi ime po skladatelju Bla-
žu Arniču, koliko učencev pa nosi Arničeve 
glasbene gene in obiskuje nazarsko glasbe-
no šolo?

V tem šolskem letu obiskuje Glasbeno šo-
lo Nazarje dvanajst naših učencev. Sicer pa so 
naši najmlajši dobri nasledniki znanega roja-
ka. V Lučah imamo tri pevske zbore, ki jih obi-
skujejo najstarejši otroci v vrtcu ter učenci od 1. 
do 9. razreda. Tudi na podružnici imamo pevski 
zbor. Učenci radi in lepo prepevajo, tudi družin-
sko petje v naših krajih še živi in ponosni smo 
na ta del kulturne dediščine. V trenutni situaci-
ji pevskih vaj sicer ne izvajamo, a upam, da to 
čim prej mine in da bodo učenci na raznih pri-
reditvah spet lahko pokazali svojo nadarjenost. 
Sicer dobro sodelujemo z GŠ Nazarje, vsako le-

Ravnateljica Andreja Urh: »Z dobrim 
sodelovalnim delom lahko gradimo temelje 
za kvalitetno delo in dobro počutje otrok.«

»S strani učencev imam »zaukazano« eno 
nenapisano pravilo – če je odsoten učitelj 
športa, to ne pomeni, da lahko odpadejo tudi 
ure športa – nadomeščanje za šport je šport, 
sicer hitro pride do negodovanja, se pa ne 
pritožujejo, če je namesto kakšnega druge-
ga predmeta šport.«
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to ob obletnici rojstva Blaža Arniča, letos je bila 
120-letnica in smo jo obeležili preko spleta, prip-
ravimo skupno glasbeno-dramsko prireditev, ki 
je tudi nekakšen uvod v mesec kulture.

- Tudi športnike imate zelo uspešne, v ka-
terih športih se to še posebej kaže?

Ja, športniki so do zaprtja šol in verjamem, 
da bo tako tudi po ukinitvi ukrepov zaradi co-
vida-19, dosegali odlične uspehe. Zavedati se 
moramo, da na tako majhnih šolah, kot je naša, 
»morajo« vsi učenci početi vse. In tako so naši 
učenci odlični v igrah z žogo, na državnem nivo-
ju so posegali po odličnih rezultatih v košarki, 
nogometu in tudi odbojki. Na lučkem smučišču 
se kalijo odlični smučarji, ki so bili zadnja štiri 
leta zapored ekipni državni prvaki v veleslalo-
mu, veliko je bilo tudi individualnih medalj. Tu-

di domači namiznoteniški klub privablja številne 
učence, posebej pa nas veseli, da je večini na-
ših otrok gibanje v veselje in nujna vsakodnev-
na potreba.

- Gradnja nove športne dvorane je bila tu-
di za šolo zelo pomembna, kajne?

Če kar nadaljujem prejšnji odgovor – nova 
športna dvorana nam je res v veselje in ponos. 
Ponuja številne možnosti, je sodobna, učen-
ci v njej uživajo in zagotovo jo bodo tudi v do-
bi odraslosti uporabljali v rekreativne namene. 
V uporabi je malo več kot eno leto, žal zaradi si-
tuacije ne dovolj izkoriščena, a verjamemo, da 
bo enkrat le lahko zaživela s polno močjo, tako 
za šolarje kot popoldanske rekreativce in še za 
kakšna kulturna srečanja ter druga druženja. 

Imam pa s strani učencev »zaukazano« eno 

nenapisano pravilo – če je odsoten učitelj športa, 
to ne pomeni, da lahko odpadejo tudi ure špor-
ta – nadomeščanje za šport je šport, sicer hit-
ro pride do negodovanja, se pa ne pritožujejo, če 
je namesto kakšnega drugega predmeta šport.

- Tudi vaši lutkarji so posegali po prizna-
njih na državnem nivoju.

Pred nekaj leti smo imeli tudi zelo aktivne lut-
karje in mentorico. Res so dosegali najvišja pri-
znanja na državnem nivoju, igrali so celo igre z 
lastnimi scenariji. Trenutno je ta aktivnost v za-
tonu, a zagotovo se bomo v bodoče tej dejavno-
sti še posvetili.

- Imate na šoli kakšne potrebe po investi-
cijah za izboljšanje pogojev dela?

Tako v Lučah kot Solčavi imamo dobre po-
goje za delo. Obe občini imata posluh za na-
še želje po rednih izboljšavah, zgradbe so veli-
ke in nenehno kličejo po dodatnih delih. Sicer 
je bilo predvsem v lučki šoli v zadnjih treh letih 
kar precej investicij; nova športna dvorana, sa-
mostojni vhod za vrtec, ureditev zunanjih igral 
in igrišča, kar še ni čisto dokončano, preuredi-
tev nekaj učilnic, toaletnih prostorov, nova kriti-
na na delu šole. Tudi na podružnici je bilo v zad-
njih letih kar nekaj investicij – prizidek za vrtec, 
obnovitev igrišča za vrtec … 

V poletnih mesecih pa se vedno najde de-
lo – pleskanje, kakšna manjša popravila. Sicer 
pa Občina Luče čaka na razpis Eko sklada, ker 
želimo izvesti energetsko sanacijo šole, Obči-
na Solčava pa je že prijavljena na razpis ministr-
stva za izobraževanje, znanost in šport, ker se 
načrtuje izgradnja telovadnice ob solčavski šo-
li. Če oziroma ko bodo ti načrti realizirani, bo to 
za obe šoli oziroma oba kraja velika pridobitev.

- Ste soavtorica in urednica knjige Luče; 
gnezdo sredi gozda. Vam je pisanje v vese-
lje in kakšne vsebine so vam najbolj všeč?

Knjiga Luče; gnezdo sredi gora je nastala v 
sklopu priključitve Občine Luče v združenje gor-
niških vasi. Nastala je v sodelovanju s celotnim 
timom, ki je bil imenovan s strani občine, mi je 
pa bilo to delo v veselje, kajti besede po papirju 
mi kar tečejo, ta tematika pa mi je blizu. Trenu-
tno se v kulturnem društvu pripravljamo na en 
založniški projekt, zbornik o življenju in delu To-
neta Mlačnika in verjamem, da nam bo s skup-
nimi močmi uspelo.

- V prostem času radi planinarite. Kaj še 
radi počnete za svojo dušo in sprostitev?

Kar veliko prostočasnih aktivnosti me spro-
šča, poleg planinarjenja kar rada kolesarim, 
smučam, preberem kakšno knjigo, upam, da se 
bodo odprle tudi možnosti kakšnega potovanja, 
in rada se družim z veselimi ljudmi.

Tekst in foto: Štefka Sem

LETOS NA OCENJEVANJU 26 VZORCEV TOLKCA

Kvaliteta se vsako leto dviguje

Komisija je izmerila alkoholno stopnjo vzorcev, ki je znašala okoli 5 volumenskih odstotkov.

Mozirska izpostava Kmetijsko gozdarskega 
zavoda Celje je v sodelovanju s Sadjarskim dru-
štvom Franca Praprotnika Mozirje tudi letos or-
ganizirala ocenjevanje tolkca. Izmed 26 prinese-
nih vzorcev jih je kar deset zadostilo kriterijem 
za dosego zlatega priznanja.

10 VZORCEV ZLATIH, 
7 SREBRNIH

Za ocenjevanje je skrbelo pet strokovnja-
kov. Vsak je ocenjeval neodvisno od drugih in 
delil točke po posameznih kriterijih. Za videz 
so bile možne 3 točke, vonj jih je lahko do-
dal 5, okus še 8 in harmoničnost 4. Skupno je 
bilo tako možno doseči maksimalno 20 točk. 
Za končno oceno so štele ocene treh ocenje-
valcev oziroma njihovo povprečje, najvišja in 
najnižja sta bili namreč izločeni. Za dosego 
zlatega priznanja je bilo potrebno preseči 18 
točk, kar je uspelo desetim vzorcem. Najbolj-

ši jih je dosegel 18,67, lastnik tolkca pa je Ivan 
Rosc iz Strmca.

POVPRAŠEVANJE SE IZ LETA V LETO VEČA
Kvaliteta ocenjenih vzorcev se vsako leto dvi-

ga. Vidi se, da pridelovalci pridno nabirajo no-
va znanja in izkušnje, s pomočjo katerih znajo 
izbrati pravi čas trganja surovin, kletariti in ne-
govati pijačo. Zaradi tega se tudi prepoznavnost 
tolkca in povpraševanje iz leta v leto večata.

Glede na količino jabolk, ki so lani dozorele 
na območju Zgornje Savinjske doline, je bilo na 
ocenjevanje prinesenih relativno malo vzorcev. 
Redki so tisti kmetje ali ljubiteljski prideloval-
ci sadja, ki iz jabolk in delno hrušk niso naredili 
tolkca. Kljub temu se jih je nekaj izmed njih od-
ločilo, da prineso vzorce in s tem ugotovijo, kako 
jim je uspelo, kje so možnosti za napredek, kje 
so morda naredili kakšno napako.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir
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OBČINA GORNJI GRAD

Komunala ostaja izvajalec gospodarskih javnih služb

Komunala Gornji Grad se je lani spomladi preselila v prostore nekdanjega podjetja Smreka, 
kjer imajo tudi zunanje površine za vozila in materiale. (Foto: arhiv Občine Gornji Grad)

V rokah svetnikov gornjegrajske občine je bi-
la v začetku marca odločitev o tem, ali za izva-
janje gospodarskih javnih služb (GJS) obdrži-
jo komunalno podjetje ali dejavnosti prenesejo 
na režijski obrat. Pluse in minuse Javnega pod-
jetja Komunala Gornji Grad in režijskega obrata 
je raziskal pogodbeni občinski sodelavec Franc 
Veršnik in jih za lažje odločanje svetnikom za-
pisal v obširnem gradivu. O tej temi je pred tem 
razpravljal odbor za gospodarstvo in svetni-
kom priporočil, da se odločijo tako, da komunal-
no podjetje ostane. Svetniki so se odločili, da bo 
Komunala še naprej izvajalec javnih gospodar-
skih služb v občini.

PLUSI ZA KOMUNALO
Lani je občina ustanovila režijski obrat z ra-

zvojnimi in nadzorstvenimi nalogami. Kasneje 
se je pojavilo vprašanje prenosa dejavnosti Ko-
munale na ta obrat in njeno ukinitev. Prevlada-
lo je mnenje, da je zaenkrat oblika izvajanja GJS 
znotraj Komunale najbolj racionalna. Glede na 
primerjave bi bile na režijskem obratu plače za-
poslenih nižje, zato se je postavilo tudi vpraša-
nje kadrovske zasedbe. Kar se tiče plač na Ko-
munali, je bilo v raziskavi ugotovljeno, da ima-
jo tam zaposleni ene najnižjih plač med komu-

BSH HIŠNI APARATI NAZARJE

Nov parkirni prostor 
v uporabi

Zaposleni v BSH Hišnih aparatih že uporabljajo nov parkirni prostor. 
(Foto: Nastasja Kotnik) 

Nazarsko podjetje BSH Hišni 
aparati je pred nedavnim preda-
lo v uporabo nov parkirni prostor, 
ki so ga uredili poleg logistične-
ga centra ob regionalni cesti Mo-
zirje–Nazarje. Parkirni prostor je 
trenutno še v makadamski izved-
bi, vendar je v celoti funkcionalen, 

zato zaposleni v Hišnih aparatih ne 
uporabljajo več parkirnega prosto-
ra Biomase v poslovni coni v bliži-
ni gradu Vrbovec. Finalna ureditev 
novega parkirnega prostora z as-
faltiranjem je predvidena v zgo-
dnji jeseni.

KF

GRAD VRBOVEC

Obnova fasade zahodnega 
trakta

Po začetnih posegih na fasadi se je izkazalo, da bo potrebnih 
nekaj dodatnih del.

Občina Nazarje je s solastniki 
zahodnega trakta grada Vrbovec 
naročila obnovo fasade samostoj-
nemu podjetniku Urošu Kosma-
ču iz Luč. Dela so v teku in bi se 
po prvotnem načrtu morala zaklju-
čiti do konca meseca aprila, a se 
je po začetnih posegih izkazalo, 
da bo potrebnih nekaj dodatnih 

del, saj je fasada v slabšem sta-
nju od sprva pričakovanega. Sa-
nacija bo potekala v skladu s kul-
turno-varstvenim soglasjem, ki ga 
je izdal Zavod za varstvo kulturne 
dediščine Slovenije. Vrednost po-
godbenih del znaša dobrih 38.000 
evrov.

Tekst in foto: NK

nalnimi podjetji. Velik plus za Komunalo je od-
zivnost zaposlenih in ugodne cene javnih služb. 
V okolici ima najnižje cene vode ter čiščenja in 
odvajanja komunalnih vod. Prav tako je njihova 
prednost, da prevzamejo vsa dela, zunanji izva-
jalci običajno poberejo le boljša in večja dela.

RAZPIS ZA DIREKTORJA
Komunala bo sedaj iskala novega direktor-

ja. Trenutno je direktor Dominik Pečnik, ki je bil 
imenovan izmed članov nadzornega sveta. Peč-
nik je bil predsednik nadzornega sveta Komu-
nale in bo do zaključenega razpisa opravljal de-
lo direktorja. Režijski obrat obstaja trenutno le 
na papirju, nima zaposlenih in ga ne bo težko 
ukiniti, če bodo tako želeli.

Štefka Sem
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OBČINA LUČE 

Trajnostni razvoj destinacije naložba v danes in jutri

V Lučah so pripravili analize stanja v destinaciji in seznam 
nepremične kulturne dediščine, ki je primerna za razvoj 

trajnostnega turizma. (Foto: IS)

Lučki občinski svetniki so se 
seznanili z informacijo o vključe-
nosti v Zeleno shemo slovenske-
ga turizma in o izvedenih aktivno-
stih ter pridobitvi bronastega zna-
ka Slovenia green destination. Po-
leg tega so soglasno potrdili akcij-
ski načrt ukrepov za spodbujanje 
trajnostnega razvoja turizma za 
obdobje 2020-23.

OKOLJU IN DRUŽBI PRIJAZNA 
DESTINACIJA

Občina Luče je v začetku le-
ta 2019 vstopila v Zeleno shemo 
slovenskega turizma. Gre za celo-
vit nacionalni sistem, ki pod krov-
no znamko Slovenia green zdru-
žuje prizadevanja za trajnostni ra-
zvoj turizma. Destinacije poslo-
vanje presojajo z mednarodnimi 
orodji, s pridobitvijo znaka Slove-
nia green destination pa se kraj na 
slovenskem in globalnem trgu po-
zicionira kot okolju in družbi prijaz-
na destinacija.
RAZVOJ TRAJNOSTNIH MODELOV

V Lučah so za pridobitev znaka 
imenovali zelenega koordinatorja 

in zeleno ekipo, ki skrbita za traj-
nostno delovanje in izboljšave. Na 
spletni strani občine so vzposta-
vili podstran Slovenia green in or-
ganizirali posvet za turistične po-
nudnike na temo spodbujanja ra-
zvoja trajnostnih modelov. Poleg 
tega so pripravili analize stanja v 
destinaciji in seznam nepremične 
kulturne dediščine, ki je primerna 
za razvoj trajnostnega turizma. Z 

anketo med turističnimi ponudni-
ki, prebivalci in obiskovalci pa so 
preverili zadovoljstvo ter zbira-
li ideje. 

PROSTOR ZA IZBOLJŠAVE PRI 
ODPADKIH IN DOSTOPNOSTI
Ob presoji sheme in pridoblje-

nem bronastem znaku je največ 
prostora za izboljšave zaznati pri 
kazalnikih, ki se nanašajo na ko-
ličino trdnih odpadkov, ki so zbra-

ni ločeno za predelavo na destina-
ciji, dostopnosti prihoda na desti-
nacijo z javnim prevozom in nizke-
ga števila mesecev z glavnino obi-
skovalcev.

ZA MANJ ODPADKOV IN 
EKOLOŠKE NAČINE OGREVANJA

Akcijski načrt za prihodnje ob-
dobje med drugim predvideva izo-
braževanje zelenega koordinatorja 
in ekipe, letno srečanje s ponudni-
ki turističnih storitev ter posodobi-
tev popisa turističnih znamenitosti 
in zmogljivosti. 

Za predvideno obdobje bo obči-
na finančno načrtovala trajnostne 
ukrepe ter sofinancirala naložbe v 
ekološke načine ogrevanja in male 
komunalne čistilne naprave. Spod-
bujali bodo vzpostavitev in upo-
rabo javnega prevoza ter izposojo 
koles, izvajali ukrepe za manj od-
padkov ter učinkovitejšo rabo pi-
tne vode in energije. Pri tem velja 
poudariti, da je v Lučah lani zaži-
vela prva slovenska samooskrbna 
energetska skupnost. 

Barbara Rozoničnik

OČIŠČEVALNA AKCIJA V OBČINI NAZARJE

Odlična udeležba in manj odpadkov kot prejšnja leta

Udeleženci čistilne akcije v Šmartnem ob Dreti so opazili povečano 
število odvrženih pločevink ob cestah. (Foto: SB)

Predzadnjo soboto v marcu je 
v občini Nazarje, ob upoštevanju 
varnostnih ukrepov za prepreče-
vanje širjenja novega koronaviru-
sa, potekala očiščevalna akcija. Z 
udeležbo so bile predsednice kra-
jevnih skupnosti, ki so prevzele or-
ganizacijsko vlogo, zadovoljne. 

OBČANI ŽE MED TEDNOM 
SAMOINICIATIVNO ČISTILI 

OKOLICO
V Nazarjah je s čiščenjem že v 

petek popoldan pričelo trideset 
udeležencev akcije, nato pa jih je 
v soboto dopoldan nadaljevalo še 
dvajset, je povedala predsedni-
ca krajevne skupnosti (KS) Vanja 
Hofbauer. Nekateri posamezni-
ki so samoiniciativno čistili okoli-
co že med tednom. V akciji so so-
delovala turistično društvo, Špor-
tno društvo Vrbovec, prostovoljno 
gasilsko društvo in društvo upoko-
jencev. Planinsko društvo Nazarje 

te aktivnosti izvaja skozi celo leto. 
V akciji so sodelovali tudi učenci in 
kolektiv OŠ Nazarje, ki so čistili že 
med tednom in tako pripomogli k 
bolj čistemu kraju in okolici šole. 

V KOKARJAH VEČ SMETI NA 
ZBIRALIŠČIH V NARAVI

V KS Kokarje so člani krajevne-
ga odbora že teden prej organizi-

rali akcijo v svojih vaseh Čreta, Ko-
karje, Lačja vas, Potok in Pusto Po-
lje. Vreče s smetmi so odlagali na 
za to določena mesta, v soboto pa 
so jih gasilci PGD Gorica ob Dreti 
odpeljali na Laze, kjer je bil postav-
ljen kontejner. Udeleženci akcije so 
opazili, da je ob glavni cesti smeti 
manj kot prejšnja leta, več pa jih je 

na mestih, kjer se zadnje leto zara-
di »protikoronskih« ukrepov zbira-
jo ljudje. »Ne razumemo, zakaj ne 
morejo odložiti praznih pločevink v 
avto, s katerim so pripeljali polne,« 
je razočaranje nad takšnim počet-
jem izrazila predsednica KS An-
dreja Zupan. 

STARŠI Z OTROKI ZGLED V 
ŠMARTNEM OB DRETI

Nadpovprečno število udeležen-
cev so zabeležili v Šmartnem ob 
Dreti, sodelovalo jih je kar 45. Še po-
sebej angažirani so bili starši, ki so 
se akcije udeležili z otroki in jim ta-
ko dali dober zgled. Organizatorji so 
letos opazili, da je bilo smeti manj, 
je pa predsednica KS Olga Oboj-
nik izpostavila dve kritični območji, 
in sicer ob lokalni cesti Vransko-Li-
pa–Šmartno in Šmarno–Brdo–Zgor-
nje Pobrežje, kjer so opazili poveča-
no število odvrženih pločevink.

Nastasja Kotnik
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GASILSKA ZVEZA ZGORNJESAVINJSKE DOLINE

Novi tajnik je 
Toni Novak

Toni Novak je sicer predsednik PGD 
Okonina. 

Gasilska zveza Zgornjesavinjske doline je 
pred časom objavila razpis za tajnika zveze. Pri-
javila sta se dva kandidata, na razpisano mes-
to pa je bil izbran Toni Novak. V gasilskih vrstah 
je že 37 let. Leta 2018 je bil izvoljen za predse-
dnika PGD Okonina, po činu je višji gasilski ča-
snik. Janko Žuntar in Miro Brezovnik, predsednik 
in poveljnik zveze, sta povedala, da sta z izbo-
rom kandidata zadovoljna in verjameta v dob-
ro sodelovanje. Delo tajnika, ki je neprofesional-
no, je doslej dolga leta opravljal Božidar Križnik.

Tekst in foto: Štefka Sem

POGODBENA POŠTA SOLČAVA 

Prejeli nagrado Pošte Slovenije

Pogodbena pošta je pomemben člen v 
življenju lokalne skupnosti. 

(Foto: arhiv Centra Rinka)

Pogodbena Pošta Solčava, ki že sedmo le-
to »domuje« v Centru Rinka, je prejela denarno 
nagrado za delovanje v preteklem letu. Po be-
sedah direktorice centra Blanke Kovačič so jo 
prejeli na osnovi ocene kakovosti, ki jo izdela 
vsako leto Pošta Slovenije. V obrazložitvi je za-
pisano, da se kontrolirani proces izvaja pravil-
no, skladno z navodili in določenimi standardi. 

»Smo ena od štirih pogodbenim pošt na Celj-
skem, ki je prejela to nagrado, na kar smo izred-
no ponosni in to potrjuje, da pošta dela odlič-
no,« ni skrivala zadovoljstva Kovačičeva in po-
udarila, da si bo center tudi v prihodnje priza-
deval, da ohranja poštno poslovanje v takšnem 
obsegu, da bodo ljudje nemoteno izvajali vse 
aktivnosti vezane nanjo. Je namreč pomemben 
člen v življenju lokalne skupnosti in javno dob-
ro tako za prebivalce Solčavskega kakor tudi za 
obiskovalce.

RŠ

OBČINI GORNJI GRAD IN MOZIRJE

Pomoč na domu prevzel Zavod Pristan 

Mozirski svetniki, ki so se sestali v dvorani kulturnega doma, so podali soglasje k ceni 
izvajanja storitev pomoči na domu. 

Mozirska enota Centra za socialno delo Sa-
vinjsko-Šaleška je prenehala izvajati storitev 
pomoči na domu. Dejavnost je prevzel Zavod 
Pristan iz Vipave, ki je na razpisu ponudil najniž-
jo ceno, prevzel pa je tudi do sedaj zaposlene v 
enoti, ki so opravljale to delo. 

UPORABNIK PLAČA ŠEST EVROV ZA URO 
STORITVE

Cena ure je sedaj 18,27 evra za uro. Od spre-
jete cene bo uporabnik plačal šest evrov za uro 
koriščenja storitve, občina pa bo iz proraču-
na zagotovila razliko v višini 12,27 evra. Svetniki 
mozirske in gornjegrajske občine so podali so-

glasje k tej ceni. V proračunu za letošnje leto je v 
občini Mozirje zagotovljenih 36 tisoč evrov, v ob-
čini Gornji Grad pa 6500 evrov.

ENOTNO SUBVENCIONIRANJE 
Občina Gornji Grad je lani na portalu javnih 

naročil objavila javni razpis za podelitev kon-
cesije za izvajanje javne službe pomoči družini 
na domu v zgornjesavinjskeih občinah. Do se-
daj je občina občanom subvencionirala 10,38 
evra za uro, občani pa so storitev plačevali po 
ceni 6,04 evra za uro. Občine v dolini so se do-
govorile, da je cena storitve za občane poslej 
enotna.

NIŽJI STROŠEK ZA OBČINO
Cena efektivne ure je bila pred tem nazad-

nje sprejeta 2019 in je znašala 16,42 evra. Občina 
Mozirje je bila do sedaj centru za socialno delo k 
potrjeni ceni za uro dolžna plačevati še strošek 
vodenja in koordinacije v višini 174,87 evra me-
sečno. To je za občino v letu 2020 ob okrog 40 
efektivnih urah pomoči na domu mesečno zna-
šalo še dodatnih več kot štiri evre za uro. Od se-
daj naprej cena koncesionarja krije tudi te stro-
ške, zato je dejansko strošek za izvajanje stori-
tve pomoči na domu za Občino Mozirje nižji.

Tekst in foto: Štefka Sem

18,27 evra za uro 
je sedaj cena storitve pomoči na domu. 
Uporabnik plača 6 evrov za uro, občina pa 
bo iz proračuna zagotovila razliko. 
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Zgodovina in narodopisje

PETER WEISS

ŽITA V PRETEKLOSTI PRED AJDO
Prebivalci in vladarji posameznih področij so 

si na različnih koncih sveta poskušali olajšati 
preživetje in se obvarovati pred lakoto. Seveda 
je bilo to v toplejših in dovolj vlažnih predelih 
(recimo v Egiptu ob Nilu) veliko lažje, saj je lah-
ko žito tam rodilo veliko bolje kot recimo v na-
ših krajih. Zato so se v nekaterih zemljepisnih 
okoljih zgodaj razvile bogate kulture. Preživet-
je in bogastvo je bilo lažje in uspešnejše pred-
vsem zaradi pšenice. (V naši bližini je bilo tako, 
na Daljnem vzhodu je bilo poglavitno živilo riž.) 
Pšenica se je v naših krajih uveljavila prav zgo-
daj (reče se, da je bila zgodaj kultivirana), tako 
da spada med najstarejša žita.

Videli smo že, da so v najstarejšem gornje-
grajskem urbarju leta 1426 kot dajatve v žitu za-
pisani oves, ki je bil prevladujoča dajatev, saj so 
bile razmere zanj na našem področju ugodne, 
pšenica, rž, proso in ajda, takrat še v latinski 
obliki pagana, ki pomeni ‘poganka’, ‘pogan-
ska ženska’; pogan se kdaj zamenjuje s poime-
novanjem ajd, ki izvira iz nemščine – z njim se 
srečujemo predvsem v križankah –, ženska, po-
ganka, pa je ajdinja.

Prvih zapisi o ajdi kažejo širjenje tega žita po 
Evropi. K prvi omembi na Slovenskem leta 1426 
lahko dodamo še dve letnici: na nemškem je-
zikovnem področju je bila ajda prvič omenje-
na leta 1380 v kraju Leinetal v Turingiji. V okoli-
ci Beljaka v Podjuni, v Avstriji, že na slovenskem 
etničnem ozemlju, je bila zapisana za Otokom in 
Braslovčami, v letih 1442–1445.

Ajda prvič na Slovenskem leta 1426 
v Otoku (in v Braslovčah)

V urbarju, zvezku, v katerega so za podro-
čje gornjegrajske gospoščine leta 1426 vpisali 
dajatve posameznih kmetij, se skriva marsika-
teri podatek, le izbrskati ga je treba. Natančno 
branje naših prednikov, predvsem zgodovinar-
jev, je iz tega latinsko in nemško pisanega zvez-
ka izluščilo in s tem ohranilo imena kmetij ter 
vrste pridelkov in živali, ki so jih pridelovali in 
gojili v Zgornji Savinjski dolini in v njeni okolici 
pred skoraj 600 leti. V njem se nam je ohranila 
najstarejša doslej znana omemba ajde na Slo-
venskem. Kot je bilo povedano že večkrat, je ur-
bar objavil Ignac Orožen leta 1876 v nemški knji-
gi Benediktinski samostan Gornji Grad.

AJDA – »ŽITO IZ POGANSKIH KRAJEV«
Tule povedano ni nič povsem novega, le 

da je za domačine lahko zanimiv v dokumen-
tih zapisan predel gornjegrajske samostanske 
gospoščine, kjer se je pridelovala ajda pred le-
tom 1426, pravzaprav sta ožji področji dve. Go-
tovo so ajdo nekaj časa gojili in pridelovali, še-
le potem je lahko predstavljala dajatev ali dese-
tino. Začetki pridelovanja žita, ki se mu da-
nes reče ajda in katerega prve škafe so od-
dali podložniki leta 
1426, so na Sloven-
skem povezani z za-
selkom Otok v Bočni 
in z vasjo Braslovče, 
ki je takrat spada-
la pod gornjegrajsko 
gospoščino. Seveda 
so ajdo pridelovali ne 
zato, da bi jo oddajali 
kot desetino, ampak 
da so si iz nje pripravljali jedi. Sicer ni pomenila 
blagostanja, ampak je ob vseh drugih pridelkih, 
pri žitih seveda ob prevladujočih ovsu in pše-
nici, pomenila večjo varnost pred grozečo lako-
to, saj takrat krompirja, na katerega v zvezi z njo 
pomislimo najprej, v Evropi še niso poznali.

Krištof Kolumb je leta 1492 odkril Ameriko, od 
tam pa so pripeljali v Evropo koruzo in krompir. 
Pod pametnimi in prizadevnimi oblastniki se je 
pridelava in raba krompirja povečala tako zelo, 
da je množično stradanje v Evropi skorajda pos-
talo zgodovina. Krompir se je z veliko težavo v 
naših krajih uveljavil prisilno na prav zabavne 
načine šele zaradi tukajšnje vladarice, cesarice 
Marije Terezije, ki ga je zapovedala saditi in pri-
delovati leta 1767, sprva sicer predvsem za žga-
nje, za katero so prej uporabljali veliko bolj dra-
goceno žito.

V poznejših stoletjih se je ajda ne samo na 
Slovenskem precej razširila in uveljavile so se 
različne sorte, ki so bile bolje prilagojene ne rav-
no milim podnebnim razmeram, sploh v višin-
skih predelih.

K POIMENOVANJEM ZA AJDO
Danes v slovenskem knjižnem jeziku za ra-

stlino in njeno seme uporabljamo poimenova-
nje ajda, v slovenskih narečjih pa poleg tega tu-
di različice jejda, hajda in hajdina. Pregled po-
imenovanj v drugih slovanskih jezikih je viden 
iz Slovanskega lingvističnega atlasa. (V njem so 
zapisana poimenovanja za mnoge rastline, živa-
li, poklice itd. – besed ali besednih zvez bo vse-
ga skupaj več kot tri tisoč – v 850 točkah slovan-

skih jezikov, tudi iz Luč (točka 10). Pripravljamo 
ga dialektologi iz 14 slovanskih držav na osnovi 
gradiva, ki je bilo zbrano zadnjih 60 let.) 

V drugih slovanskih jezikih – če navedem 
samo nekatere – se ajda imenuje po »pogan-
skem« izvoru (v češčini pohanka in slovašči-
ni pohánka) in po prosu, poimenovanje helda 
je prevzeto iz turščine (in je prešlo v slovanske 
jezike po celotnem Balkanskem polotoku), do-
mnevno grško posredovanje pri uveljavitvi ajde 

pri Slovanih pa se odraža v poljščini (gryka), be-
loruščini, ukrajinščini in ruščini (grečka, greči-
ha). V najbolj zahodnem slovenskem narečju se 
najde poimenovanje saražin, ki izvira iz latinšči-
ne in je povezano s Saraceni, Arabci, menda za-
radi temne barve ajdovega zrnja.

V današnji nemščini se ajda imenuje Buch- 
weizen, kar pomeni dobesedno ‘bukova pšeni-
ca’. Zakaj? Še preden se je na nemškem jezikov-
nem področju uveljavila rastlina ajda, so Nem-
ci poznali bukev in njen plod, žir. Ta ima v pre-
rezu trikotno obliko, torej tako kot manjše, ajdo-
vo zrno. Zato so se nemško govoreči pri poime-
novanju ajde odločili za podobnost zrna z bu-
kovim žirom.

V zgornjesavinjskem narečju beseda ajdnik 
pomeni ajdov kruh in gobo, ki se ji v knjižnem 
jeziku pravi jesenski jurček.

Poimenovanja za ajdo nam pogosto dopove-
dujejo, da je rastlina prišla od drugod: begun-
ka je in ni naše vere. Kot vidimo, pa nam je ko-
ristila in našim prednikom pripomogla k lažje-
mu preživetju. 

Pobiralec desetine v Otoku v Bočni je po urbarju leta 1426 v prepisu in 
objavi Ignaca Orožna moral oddati nedoločeno količino ajde (latinsko 

pagane). Ista količinsko nedoločena dajatev je v tem urbarju 
zapisana tudi v Braslovčah. 

Nekateri zgodovinarji in biologi proučujejo za-
četke gojenja posameznih rastlin in njihovo širje-
nje po svetu. Ajdo so začeli gojiti najbrž na Kitaj-
skem; arheologi so našli ajdova zrna tudi v skit-
skih naselbinah izpred 2500 let severno od Črne-
ga morja. V srednji Evropi se je širila od vzhoda 
proti zahodu, najzgodnejši dokazi zanjo tu so iz 12. 
stoletja. Pridobitve z bogatega vzhoda so k nam 
prihajale predvsem s trgovci, čeprav marsikaj 
dolgujemo križarjem iz ravno tega časa.
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Marca

Pred 50 leti
70-LETNICO OBELEŽILI V SLOVENSKI 

FILHARMONIJI
Ob sedemdesetletnici rojstva skladatelja 

Blaža Arniča – Zaleskega, ki je bil po rodu iz 
Luč, je bil v osrednji slovenski glasbeni hi-
ši, v Slovenski filharmoniji, koncert neka-
terih njegovih del. Orkestru slovenske fil-
harmonije je dirigiral sin pokojnega Blaža 
Arniča – Lovrenc. Koncerta, ki so mu kriti-
ki slovenskega kulturnega življenja izrekli 
visoka priznanja, se je udeležilo precejšnje 
število naših občanov. Poleg predstavnikov 
družbenih organizacij iz naše občine se je 
koncerta udeležilo preko trideset prebival-
cev Luč.

Pred 40 leti
SOCIALNA POLITIKA IN ZDRAVSTVO 

V DOLINI
Problemska konferenca SZDL (Sociali-

stična zveza delovnega ljudstva) Mozirje, ki 
je bila 6. marca letos, je obravnavala široko 
področje dejavnosti razvejanega sistema 
socialne politike in zdravstva v občini. Ugo-
tovljeno je, da je kar 1/8 prebivalcev obči-
ne starejša od 65 let in zato širša skrb zade-
ne kar vsakega osmega v občini. V zadnjih 
nekaj letih so nastale pomembne spremem-
be na področju izgradnje domov za starej-
še občane. Teh domov v občini sicer nima-
mo, smo pa sofinancirali izgradnjo v sose-
dnjih občinah in imamo trenutno vse kapa-
citete zasedene. 

Pred 30 leti
ODLOČILEN MESEC ZA OBSTOJ 

SAVINJSKIH NOVIC
V »Besedi urednika« je takratni glavni 

in odgovorni urednik Rajko Pintar zapisal: 
»Po svoje je bil pretekli mesec odločilen za 
obstoj Savinjskih novic. Ker so strokovnja-
ki že pred letom dni napovedovali propad 
vseh časopisov, ki ne bodo imeli naročni-
kov, so se tudi Savinjske novice odločile za 
zbiranje naročnikov. 

Zanimive so bile prognoze. Ni jih bilo 
prav dosti, ki bi si upali staviti, da bo po-
lovica gospodinjstev časopis v bodoče tu-
di pripravljena plačati. Pa se je to vseeno 
zgodilo. Lahko bi rekli – 23 let dela ni bilo 
zaman, in to delo je bilo z najboljšim doka-
zom potrjeno.«

Pripravila Tatiana Golob

SARI PETRIN PRIZNANJE ZA NAJBOLJŠO ŠTUDENTKO MIKROBIOLOGIJE 

Področje mikrobiologije velik izziv za 
prihodnost človeštva

Mozirjanka Sara Petrin je lani zaključila štu-
dij mikrobiologije na Biotehniški fakulteti Uni-
verze v Ljubljani. Ob tem je prejela priznanje za 
najuspešnejšo študentko omenjene smeri. Naj-
bolj jo je pritegnila molekularna mikrobiologija 
v povezavi z zdravjem človeka. Široko področje 
polno izzivov in zanimivih odkritij sedaj nadgra-
juje z magistrskim študijem. 

MAKETA CELICE IZ PUDINGA IN SLADKARIJ
Sara je zaradi službenih obveznosti očeta ne-

kaj otroških let preživela na Kitajskem in tako 
prve tri razrede obiskovala na mednarodni šoli 
v Nanjingu. Osnovno šolo je dokončala v Mozir-
ju, na I. gimnaziji v Celju pa stkala globoka pri-
jateljstva in ugotovila, kaj jo v življenju zares ve-
seli. Že od nekdaj jo zanima biologija in ostale 
naravoslovne vede: »V osnovni šoli sem naredi-
la maketo celice, ki smo jo nato s sošolci pojed-
li, saj je bila iz pudinga in sladkarij.«

TAKO NEZNATNI, A TAKO POMEMBNI
V študij je vložila veliko časa in energije, zato 

ji priznanje, ki ga podeljuje fakulteta študentom 
z najvišjo povprečno oceno posameznih študij-
skih smeri, veliko pomeni. Če bi še enkrat izbi-
rala študijsko smer, bi izbrala enako. Z zanima-
njem raziskuje, kako velik vpliv imajo mikroor-
ganizmi na naše življenje: »Še posebej se to ka-
že sedaj, ko nam je mikroskopsko majhen virus 
obrnil življenje na glavo. Hkrati bakterije, virusi 
in glive v naša življenja prinašajo veliko dobre-
ga in brez njih ne bi mogli preživeti.«

EPIDEMIJA ODNESLA IZMENJAVO NA 
NIZOZEMSKEM

Za Ljubljano pravi, da je čudovito mesto, po 
letu epidemije pa pogreša posedanje s prijatelji 
ob Ljubljanici, obiske gledališč, knjigarn … Hkra-
ti dodaja, da so študenti v tem času prikrajšani 
za številne priložnosti in nova poznanstva. 

V drugem letniku je v raziskovalnem projek-
tu preverjala protimikrobno učinkovitost bakte-
rijskega seva, ki so ga razvili v skupini za mo-
lekularno genetiko, rezultate pa nato predsta-
vila na kongresu Slovenskega mikrobiološke-
ga društva. 

Pred koncem dodiplomskega študija se je na-
meravala udeležiti izmenjave na Nizozemskem, 
kjer bi na modelu umetnega črevesja preverjala 

delovanje te bakterije in njen potencial za upo-
rabo kot probiotik. Zaradi epidemije je izmenja-
va odpadla. Tudi letos je prejela Erazmusovo šti-
pendijo in upa, da se bo lahko izmenjave tokrat 
vendarle udeležila.

DELO V RAZISKOVANI SKUPINI, FARMACIJI, 
MEDICINI …

V spominu ji bodo ostale številne ure, ki so 
jih s sošolci preživeli v laboratoriju. Opravlja-
nje laboratorijskih vaj preko računalnika v da-
ni situaciji žal ne more nadomestiti praktične-
ga dela. Svojo pot si želi nadaljevati v razisko-
valni skupini in mogoče vpisati doktorski študij. 
Zanima jo tudi delo v industriji, farmaciji in me-
dicini, odvisno, kje se bo pokazala priložnost za 
zaposlitev. 

UTRIP VELIKIH MEST IN PEKA SLADIC
Sicer Sara rada potuje. S starši in nato sama 

je prepotovala že velik del sveta. Najbolj ji je os-
tala v spominu Avstralija, ki so jo z družino pre-
potovali z avtodomom. Rada ima tudi utrip veli-
kih mest, hodi v hribe, smuča in peče slaščice, 
po napornem študiju pa se sprosti ob glasbi in 
gledanju serij.

Barbara Rozoničnik

Saro je najbolj pritegnila molekularna mi-
krobiologija v povezavi z zdravjem človeka. 
Široko področje polno izzivov in zanimivih 
odkritij nadgrajuje z magistrskim študijem. 

Saro Petrin najbolj pritegne področje 
molekularne mikrobiologije v povezavi z 

zdravjem človeka. (Foto: osebni arhiv)
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PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO LUČE 

Tudi v težkih razmerah opravljali svoje poslanstvo

Predsednik Boštjan Robnik 
je dejal, da bo društvo kmalu 
bogatejše za avtocisterno.

V Prostovoljnem gasilskem dru-
štvu Luče po besedah predsedni-
ka Boštjana Robnika pretekle-
ga težkega leta ne bodo kmalu po-
zabili. V njem so dokazali, kako so 
močni in da znajo tudi v težkih raz-
merah opravljati svoje poslanstvo. 

POSREDOVALI V ENAJSTIH 
INTERVENCIJAH

Operativni člani pod vodstvom 
poveljnika Tomaža Funtka so pre-
peljali več kot tisoč kubičnih me-
trov pitne vode in posredovali v 
enajstih intervencijah. Pogasili so 
namreč dimniške in travniške po-
žare ter zavarovali kraj pristanka 

helikopterja in nudili prvo pomoč. 
Odstranjevali so tudi posledice ne-
urja. 

Za boljšo opremljenost pri inter-
vencijah so v preteklem letu kupi-
li za skoraj sedem tisoč evrov opre-
me. V začetku letošnjega leta so 
prepleskali garažna vrata.

NABAVA CISTERNE VELIK 
FINANČNI ZALOGAJ 

Predvidoma konec aprila bodo 
dobili novo avtocisterno. »Nabava 

za društvo predstavlja velik finanč-
ni zalogaj. V veliki meri nam bo po-
magala Občina Luče, del stroškov 
pa bomo pokrili s prostovoljnimi 
prispevki občanov in privarčeva-
nim denarjem iz preteklih let,« je 
med drugim v poročilu o delu zapi-
sal predsednik Robnik in izposta-
vil, da jim za celotno poplačilo cis-
terne manjka sredstev. Ta bodo pri-
dobili s prodajo stare avtocisterne 
in donacijami. Svojemu namenu 
naj bi jo slavnostno predali v pri-
hodnjem letu, ko bodo praznovali 
110-letnico društva. 

Tekst in foto: Marija Šukalo

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO REČICA OB SAVINJI

Lani le nekaj manjših intervencij

Predsednik Peter Brezovnik je 
izpostavil, da se je pokazala 
potreba po nabavi zaščitne 

opreme, ki je prej niso imeli.

V Prostovoljnem gasilskem dru-
štvu Rečica ob Savinji so pretek-
lo leto označili kot kaotično, saj je 
epidemija zelo zaznamovala njiho-
vo delo. Odpovedane so bile šte-
vilne aktivnosti, kot so izobraže-
vanja, usposabljanja in tekmova-
nja. To je po mnenju predsednika 
Petra Brezovnika slaba popotni-
ca za delo operativcev, ki morajo 
biti dobro usposobljeni za hitro in 
strokovno posredovanje ob inter-
vencijah. 
PREVOZ PITNE VODE IN MANJŠE 

INTERVENCIJE
Po besedah poveljnika Matja-

ža Goličnika so lani imeli le ne-

kaj manjših intervencij, zato ni bi-
lo potrebno aktivirati večjega šte-
vila operativcev. Ti so sodelovali pri 
iskalnih akcijah pogrešane osebe 
in goveda. Bili so v pomoč polici-
ji pri iskanju pobegle osebe. Čebe-
larjem so pomagali pri odstranje-
vanju čebeljih rojev, odstranili so 
sršenje gnezdo na ostrešju osnov-
ne šole, oskrbovali občane s pre-
vozi pitne vode in s čiščenjem jar-
kov in kanalov skrbeli za poplavno 
varnost. 

Popisali in pregledali so hidran-
te na svojem območju ter pri ne-
katerih odkrili pomanjkljivosti, ki 
jih bodo odpravili. V oktobru so za-

poslenim na občini demonstrirali 
gašenje požara z gasilnim apara-
tom in jim omogočili, da so se tu-
di sami preizkusili v gašenju. Otro-
kom iz vrtca in učencem 8. razreda 
so razkazali gasilska vozila in opre-
mo ter jim prikazali gašenje z gasil-
nikom na prah. 

V času epidemije se je pokazala 
potreba po nabavi zaščitne opre-
me, ki je v preteklosti niso imeli. 
Prav tako potrebujejo novo cister-
no, ki jo bodo, vsaj upajo, kupili v 
čim krajšem času. Sredstva naj bi 
prispevala občina, donatorji in ob-
čani s prostovoljnimi prispevki. 

Tekst in foto: Marija Šukalo

UPOKOJENI ZDRAVNIK ANTON ŽUNTER O KRIZAH

Ne obstaja situacija, ki bi pomenila krizo za vse ljudi 

Anton Žunter je poudaril, da je 
kriza v stari grščini pomenila 
»novo« odločitev. 
(Foto: arhiv Medgen borze)

V Medgen hiši na Rečici ob Sa-
vinji so pripravili spletno preda-
vanje upokojenega zdravnika An-
tona Žunterja Kako obvladati kri-
zo. Predavatelj se je z obiskovalci v 
četrtek, 18. marca, družil virtualno. 
Kljub temu so lahko številni ude-
leženci spoznali prednosti in pas-
ti krize. 

Žunter je poudaril, da je kriza v 
stari grščini pomenila »novo« od-
ločitev, danes pa naj bi bilo to ne-
kaj neprijetnega, kar nas ogroža. 

»Vendar nimamo ustrezne defi-
nicije krize, ker ne obstaja univer-
zalni krizni dogodek. Ne obstaja si-
tuacija, ki bi pomenila krizo za vse 
ljudi. Ti namreč ne reagirajo na do-
godke, ampak reagirajo na to, kaj 
jim dogodki pomenijo,« je med 
drugim povedal predavatelj in do-

dal, da izkušnje vplivajo na nas ta-
ko, da drugače reagiramo na enak 
dogodek, če ga večkrat doživimo. 

Nanizal je nekaj dogodkov iz svo-
je dolgoletne prakse, kjer je ugoto-
vil, da obstajajo situacije, ki so lah-
ko povsem rutinske, ko pa jih pre-
nesemo v drugo okolje, v okolje 
družine in najbližjih, jih bomo pov-
sem drugače doživeli. Kriza namreč 
ni odvisna od tega, kaj se dogaja, 
ampak od tega, kako jo kdo doživlja.

RŠ
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TURISTIČNA KMETIJA PERK NAD LOGARSKO DOLINO

Tri generacije v koraku s časom nadaljujejo dediščino 
svojih prednikov

Po Solčavskem so razpršene vi-
sokogorske kmetije, obstoj katerih 
že stoletja priča o klenosti tamkaj-
šnjih ljudi. Ena takšnih je tudi kmeti-
ja Perk, ki se nahaja visoko nad Lo-
garsko dolino v Matkovem kotu. Na 
1230 metrih nadmorske višine, pod 
avstrijsko mejo, osemčlanska druži-
na treh generacij v koraku s časom 
nadaljuje tradicijo svojih prednikov. 

Karel in Neža Krivec sta kmetijo 
predala sinu Mateju, ki z ženo Silvijo 
in štirimi otroki skrbi za dejavnosti, 
ki delajo odmaknjeno kmetijo še ka-
ko živo. Ukvarjajo se z gozdarstvom 
in živinorejo, gostom, željnim miru 
in naravnih lepot, pa nudijo preno-
čitev in značilne solčavske dobrote. 

PRVI SNEG LAHKO PRESENETI 
ŽE V JESENI

Letošnja zima je bila tudi v do-
lini radodarna s snegom, na naj-
višje ležeči kmetiji v Logarski do-
lini, na Perkovem, pa so bila pobo-
čja prekrita z več kot meter debelo 
snežno odejo. 

Domačini, pa tudi obiskovalci, 
so se dodobra naužili sankanja, 
bolj drzni so se lotili turne smuke. 
Na takšni nadmorski višini lahko 
prvi sneg preseneti že zgodaj jese-
ni, zato se je potrebno pravočasno 
pripraviti na zimo, ki je lahko dolga 
in neizprosna. 

PREDNOSTI 
VISOKOGORSKEGA LESA

Prva omemba kmetije sega v 
daljno leto 1426 in je zapisana v ur-
barju v Gornjem Gradu. Že predni-
ki so se ukvarjali z gozdarstvom, ži-
vinorejo in žagarstvom. Na Perko-
vem predelujejo izključno domač 
visokogorski les, ki rase po veči-
ni nad 1000 metri nadmorske vi-

šine. Takšen les ima večjo gosto-
to in trdnost, izdelki pa daljšo ži-
vljenjsko dobo. V pretežno smre-
kovemu gozdu večino del opravi-
jo v jesenskemu in zimskemu ča-
su ter deloma spomladi, saj takrat 
opravljena sečnja in spravilo zago-
tavljata boljšo kakovost lesa. 

Karel in Neža Krivec sta kmetijo predala sinu Mateju, ki z ženo 
Silvijo in štirimi otroki skrbi za dejavnosti, ki delajo odmaknjeno 

kmetijo še kako živo. 

PO NAČELIH EKOLOŠKEGA 
KMETOVANJA

Perkovi že leta sledijo nače-
lom ekološkega kmetovanja. Redi-
jo cikasto govedo in prašiče krško-
poljske pasme. Cikasto govedo ali 
cika je edina slovenska avtohtona 
pasma domačega goveda, primer-
na za pašo na hribovitih območjih. 

Krškopoljski prašič je prav tako 
edina ohranjena slovenska avtoh-
tona pasma prašičev, ki izvira z Do-
lenjske. Ekstenzivno pasmo odli-
kujejo dobra odpornost na bolez-
ni in izredna kakovost mesa. Per-
kovi pravijo, je delo v tako razveja-
ni dejavnosti raznoliko in dinamič-
no, je pa tudi naporno in ga nikdar 
ne zmanjka. Zato so v vsa opravi-
la na kmetiji vključeni vsi družinski 
člani, ki si med seboj pomagajo in 
tako znanje in izkušnje prenašajo 
na mlajše generacije. 

TURIZEM ŽE 25 LET DODATNA 
DEJAVNOST NA KMETIJI

Stik z naravo je glavno vodi-
lo obiska visokogorske ekološke 
kmetije ob Solčavski panoram-
ski cesti, s katere se razprostirajo 
čudoviti razgledi na vrhove Kam-
niško-Savinjskih Alp in Logarsko 

dolino. V domači mizarski delavni-
ci je narejeno tudi pohištvo, s kate-
rim je opremljenih šest sob za gos-
te s skupaj 16 posteljami. 

S turizmom kot dodatno dejav-
nostjo se na kmetiji ukvarjajo že 
25 let. Gostje se pri njih zbujajo ob 
ptičjem petju in ob pogledu na mo-
gočne vršace, v prostorni jedilnici 

pa poizkušajo doma pripravljene 
mesne in mlečne izdelke ter ostale 
solčavske dobrote. 

Gospodinji sta vešči tudi pripra-
ve domačih čajnih mešanic. Gojita 
in nabirata zdravilna zelišča, jih su-
šita in uporabljata za čaj, ki ga iz-
boljšata z domačim medom. 

NOVO ODKRITA 
OAZA MIRU

Zadnjo sezono, ki je sledila pr-
vemu valu epidemije, so tuje gos-
te zamenjali domači. Med tem ko 
je alpska lepotica Logarska dolina 
dobro poznana med obiskovalci, 
pa je Matkov kot za marsikoga na 
novo odkrita oaza miru. Gostje tu-
kaj ob obisku naravnih lepot iščejo 
in najdejo mir ter pobeg od vsako-
dnevnega vrveža. 

Barbara Rozoničnik, 
foto: osebni arhiv

Zima je tudi čas za predelavo mesa in izdelavo suhomesnatih 
izdelkov. 
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KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Marjolijn van 
Heemstra: 

In ime mu bo

V romanu In ime mu bo se nizozemska pisa-
teljica, pesnica in dramatičarka Marjolijn van 
Heemstra poda na razburljivo raziskovanje dru-
žinske legende o bratrancu Fransu. Slednji je bil 
član odporniškega gibanja, zaradi domnevnega 
sodelovanja v bombnem napadu pa se ga je pri-
jel vzdevek »bratranec bombaš«. 

Že pri osemnajstih letih se je Marjolijn van 
Heemstra odločila, da če bo kdaj rodila sina, ga 
bo poimenovala po legendarnem bratrancu. 

Ko leta kasneje res zanosi, se odloči raziska-
ti, kdo je bil pravzaprav človek za to legendo in 
ali si res zasluži, da bi se njegovo ime preneslo 
naprej ali kot je zapisala: »Človek mora zrasti v 
svoje ime. Ime je stopalo.«

GORNJI GRAD

V centru starejših se z likovnimi deli 
predstavlja Ana Zavolovšek

Slike dijakinje Ane Zavolovšek bogatijo 
stene gornjegrajskega centra starejših. 

(Foto: osebni arhiv)

Ana Zavolovšek iz Gornjega Grada je dijaki-
nja drugega letnika umetniške gimnazije v Ce-
lju. Zelo rada slika in ker se je sčasoma nabra-
lo kar nekaj njenih stvaritev, je z njimi popestri-
la stene v DEOS centru starejših. 

Tam so bili njenih slik zelo veseli, saj zaradi 
epidemije covida-19 že dolgo niso imeli nobene 
razstave. To je njena prva samostojna razstava, 
najraje pa slika ljudi.

VSAKA SLIKA IMA SVOJO ZGODBO
Zadnja tri leta se je učila slikanja, in to kar s 

posnetki prek spleta, največ pa se je naučila iz 
svojih napak. Na umetniški gimnaziji uživa, saj 
je veliko predmetov s področja likovne umetno-
sti. Najbolj zanimivo ji je slikanje ljudi, saj je vsak 
človek nekaj posebnega, vsaka slika pa ima 
svojo zgodbo in sporočilo. Rada ima žive barve, 
saj v življenje prinašajo veselje in zadovoljstvo. 
17-letna dijakinja bi v življenju rada ustvarjala, 
študij si zamišlja s področja umetnosti. 

Štefka Sem

GOSTUJOČA RAZSTAVA VOJNA ZA SAMOSTOJNO SLOVENIJO 1991 NA REČICI OB SAVINJI 

Za krepitev državljanske zavesti v širšem okolju
V Medgen borzi na Rečici ob Savinji so v če-

trtek, 18. marca, odprli gostujočo razstavo Voj-
na za samostojno Slovenijo 1991. Dogodek je 
organizirala Zveza policijskih veteranskih dru-
štev Sever. Za postavitev na Rečici so poskrbeli 
v mozirskem odboru Policijskega veteranskega 
društva Sever za celjsko območje. 

VOJNA IN OSVETLITEV POMEMBNIH NALOG 
TAKRATNE MILICE

Pozdravne besede je udeležencem nameni-
la rečiška županja Ana Rebernik, razstavo pa 

je predstavila avtorica mag. Biserka Debeljak, 
upokojena kustosinja Muzeja slovenske polici-
je. Dejala je, da je na štiridesetih panojih pred-
stavljeno obdobje od plebiscitarne odločitve do 
odhoda zadnjega vojaka Jugoslovanske ljudske 
armade iz Slovenije. Po njenih besedah gradivo 
ne prikazuje le vojne, ampak skuša osvetliti tu-

di pomembne naloge, ki so jih takratna milica in 
drugi organi za notranje zadeve ter Teritorialna 
obramba opravili za varovanje in obrambo slo-
venskega naroda pred agresorjem. 

Za postavitev razstave na Rečici so poskrbeli v mozirskem odboru Policijskega 
veteranskega društva Sever za celjsko območje.

»Dokumentirano obdobje predstavlja tudi za-
ostrovanje razmer v republiki in državi v prvem 
polletju 1991, od poskusa uvedbe izrednih razmer 
v Sloveniji do pritiskov na republiške organe,« je 
še povedala in poudarila, da je razstava nasta-
la ob 25-letnici osamosvojitve. Njen cilj je krepi-
ti državljansko zavest v širšem okolju, še posebej 
med osnovnošolsko in srednješolsko mladino, ter 
te dogodke utrjevati v kolektivnem spominu. 

Dogodek, ki je bil organiziran v skladu z dolo-
čili NIJZ in priporočili vlade zaradi epidemije, so 
s kulturnim programom obogatili člani kvarteta 
Policijskega orkestra.

Tekst in foto: RŠ
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FAŠUNOVA HIŠA NA LJUBNEM OB SAVINJI

Otroci spoznavali življenje v preteklosti

Učenci 3. razreda so z razredničarko preživeli prijeten čas v Fašunovi hiši. 
(Foto: arhiv Zavoda Savinja)

V Fašunovi hiši na Ljubnem ob Savinji so se 
pred časom razveselili obiska učencev 3. razre-
dov Osnovne šole Ljubno ob Savinji. Skupaj z 
razredničarkama Ano Jamnik in Majo Benedik 
so si v sklopu učnega programa ogledali, kako 
je potekalo življenje nekoč, kakšna je bila posta-
vitev prostorov v starih hišah, posebno zanima-
nje so namenili starim predmetom in običajem.

POPESTRITEV DOGAJANJA ZAPOSLENIM
V Zavodu Savinja so bili otrok zelo veseli, saj 

so bili učenci po dolgem obdobju prvi obisko-
valci Fašunove hiše. V zavodu ogled pomeni tu-
di popestritev dogajanja zaposlenim, da ne raz-
mišljajo samo o administraciji, katere je vedno 
preveč, dodali pa so še, da »otroci tako in tako 
vedno prinesejo sonce v naša srca«.

Štefka Sem

LJUBNO OB SAVINJI

Okrnjeno praznovanje cvetne nedelje
Praznovanje cvetne nedelje, eden osrednjih 

dogodkov na Ljubnem ob Savinji, je zaradi epi-
demije tudi letos izgledalo bolj žalostno. Po lan-
skem dogodku, ko ni bilo niti blagoslova lju-
benskih potic pred tamkajšnjo župnijsko cerkvi-
jo, je bil tokrat le-ta opravljen pred maloštevilni-
mi verniki. Ti so po načelu »družinskih mehurčk-
ov« z maskami prisostvovali blagoslovu, ki ga je 
opravil ljubenski župnik Martin Pušenjak. 

MANJŠI OBISK, MANJ LJUBENSKI POTIC
Slab obisk je bil primeren času in priporoči-

lom glede varovanja zdravja, saj so prisotni ra-
zen maloštevilnih, ki so ostali pri sveti maši, po 
blagoslovu odšli vsak na svoj dom. Okoliščinam 
primerno je bilo tudi število potic, ki so jih verni-
ki prinesli k blagoslovu. 

BISTVO PRAZNOVANJA SE JE OHRANILO
Bistvo praznovanja tradicionalnega praznika 

se je vseeno čutilo med ljudmi. Tudi ljubenske 
potice niso manjkale, kar je samo še dokaz več, 
da so aktualne tudi v »korona« času. Kulturna 
dediščina naših prednikov je pač vredna spo-
štovanja in jo je potrebno ohranjati tudi v tem 
težkem obdobju, v katerem se je znašlo člo-
veštvo, je na glas razmišljal eden od prisotnih 
po opravljenem blagoslovu.

Tekst in foto: Franjo Atelšek
Mija Ugovšek z vnukinjami pri 

blagoslovu potic

Družina Brgles s poticami

Klara Prušnik z majhnim zvonom v rokah

Tončeva Ida je izdelala potico v obliki 
svetilke.
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ZBIRANJE SREDSTEV ZA GRADNJO NOVE MOZIRSKE KOČE

Dobrodelna kmečka tržnica na račun dodala dobrih 3200 evrov

Dobrodelna tržnica je bila dobro obiskana in izvedena v še ravno pravem trenutku pred 
uveljavitvijo novih protikoronskih ukrepov.

V vrsti projektov, preko katerih se zbirajo fi-
nančna sredstva za gradnjo nove planinske ko-
če na Golteh, so člani mozirskega planinskega 
društva na zadnjo marčevsko soboto organizi-
rali dobrodelno kmečko tržnico. Dogodek, ki je 
potekal pred turistično informacijskim centrom 
ob avtobusni postaji, so domačini dobro spreje-
li, saj so v sklad za gradnjo nove koče prispeva-
li preko 3200 evrov.

VRVEŽ NA STOJNICAH
Članice Društva kmetic Zgornje Savinjske do-

line so za to priložnost napekle paleto pekovskih 
izdelkov. Zeliščarice Društva Šipek so napolnile 
stojnico z zdravilnimi zvarki. Vrvež je bil tudi na 

stojnici najmlajših, ki so na priložnostni delavni-
ci izdelovali drobne izdelke iz naravnih materia-
lov in polnili šparovček, katerega vsebino so do-
dali k skupnemu izkupičku. Dobro so šle v pro-
dajo tudi majice z logom Mozirske koče in izdel-
ki, kot so piščali ter kuhinjske deske. Vodja do-
godka Zala Acman je bila zelo zadovoljna, saj 
je lahko dala v sklad za gradnjo novega objek-
ta preko 3200 evrov. Skupno jih je sedaj na ra-
čunu okoli 35.000.

POTEKAJO TUDI DRUGI PROJEKTI
Zbiranje finančnih sredstev poteka na več na-

činov. Kmalu bo polnih že pet kontejnerjev sta-
rega papirja. Stojijo v Šmihelu pred podružnično 

osnovno šolo, v Mozirju pa pred vrtcem in šolo. 
Galerija Velenje v sodelovanju z Osrednjo knji-
žnico Mozirje izvaja dobrodelno akcijo, v kate-
ri zbirajo likovna dela in jih ponujajo v prodajo.

Zelo dobro gredo v prodajo tudi priložnostne 
majice, ki se jim bodo v kratkem pridružili nag-
lavni trakovi. Možne so tudi SMS donacije. Svo-
jo pomoč so ponudili tudi nekateri podjetniki in 
občine.

Zavarovalnica čaka na zaključek kriminali-
stične preiskave požara koče. Ob znanih izsled-
kih se bodo pristojni nato odločili o višini odško-
dnine. Na svoji spletni strani je planinsko dru-
štvo objavilo novice okoli postopka pripravlja-
nja idejnega projekta za nov objekt.

 »Morda ne bomo imeli dokončne verzije rav-
no konec marca, vsekakor pa jo bomo imeli v 
prvih dneh aprila. K temu nas vzpodbuja tu-
di ponujena pomoč s strani ministrstva za go-
spodarski razvoj in tehnologijo. Svetovali so 
nam prijavo na določene razpise, ki bodo kma-
lu odprti, pogoj za prijavo pa je, da imamo ve-
ljavno gradbeno dovoljenje. Verjamem, da nam 
bo uspelo,« je dejal predsednik društva Boštjan 
Goličnik. V prihodnjih dneh pričakuje tudi do-
voljenje za rekonstrukcijo ceste, s katero bodo 
zmanjšali dovozni klanec do koče.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir

OSNOVNA ŠOLA MOZIRJE

Drugošolci pomagali pri zbiranju sredstev za Mozirsko kočo

Drugošolci so s svojo komunikativnostjo, fokusom in prisrčnostjo uspeli zbrati zajeten znesek.

Pri učencih 2. b razreda iz OŠ Mozirje je že 
dolgo tlela želja po tem, da bi lahko prodajali na 
stojnici, vendar se do zdaj ni našla prava prilož-
nost za uresničitev. Ob februarskem požaru na 
Mozirski koči so takoj vedeli, da bo naslednja 
stojnica namenjena prav temu. 

STOJNICO OBLOŽILI Z NAJRAZLIČNEJŠIMI 
IZDELKI

Vklopili so svojo otroško kreativnost in se 
skupaj s starši lotili priprave izdelkov. V sobo-
to, 27. marca, so si pred TIC Mozirje poleg osta-
lih stojnic postavili svojo in jo bogato obložili z 
najrazličnejšimi izdelki. Pripravili so velik plakat, 
pripravili škatlo za prostovoljne prispevke in si 
nadeli enake majice. 

USPELI ZBRATI ZAJETEN ZNESEK
Med samo prodajo se je izkazalo, da so dru-

gošolci pravzaprav že zelo talentirani za takšen 
podvig, saj so s svojo komunikativnostjo, foku-
som in prisrčnostjo uspeli zbrati zajeten znesek. 
Izkušnja je bila koristna za vse: za otroke, njiho-
ve starše, obiskovalce, še najbolj pa za pomoč 
pri zbiranju sredstev za novo Mozirsko kočo. 

Polona Oblak
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Svet zavoda Osnovne šole Mozirje, Šolska ulica 23, 3330 Mozirje, 
na podlagi sklepa z dne 25. 2. 2021 razpisuje delovno mesto

ravnatelja/ravnateljice
Kandidat/-ka mora za imenovanje na funkcijo ravnatelja/ravnate-

ljice izpolnjevati pogoje v skladu z Zakonom o organizaciji in financi-
ranju vzgoje in izobraževanja (Uradni list RS, št. 16/07 – uradno pre-
čiščeno besedilo, 36/08, 58/09, 64/09 – popr., 65/09 – popr., 20/11, 
40/12 – ZUJF, 57/12 – ZPCP-2D, 47/15, 46/16, 49/16 – popr. in 25/17 – 
ZVaj).

Kandidat/-ka mora imeti pedagoške, vodstvene, organizacijske in 
druge sposobnosti za uspešno vodenje zavoda.

Delo na delovnem mestu ravnatelja/ravnateljice se opravlja polni 
delovni čas. Izbrani kandidat/-ka bo imenovan/-a za dobo 5 let. Za 
čas mandata bo z njim/njo sklenjena pogodba o zaposlitvi za dolo-
čen čas na delovnem mestu ravnatelja/ravnateljice. Predvideni za-
četek dela je 1. 9. 2021.

Pisno prijavo z dokazili o izpolnjevanju zahtevanih pogojev (doka-
zila o: izobrazbi, nazivu, opravljenem strokovnem izpitu, opravljenem 
ravnateljskem izpitu (v primeru, da kandidat/-ka nima ravnateljske-
ga izpita, ga mora pridobiti najkasneje v enem letu po začetku man-
data), delovnih izkušnjah v vzgoji in izobraževanju,  potrdilo o nekaz-
novanosti in potrdilo sodišča, da kandidat/-ka ni v kazenskem po-
stopku, potrdilo iz evidence izbrisanih oseb za kazniva dejanja zoper 
spolno nedotakljivost) pošljite s programom vodenja zavoda in krat-
kim življenjepisom v 8 dneh po objavi razpisa na naslov Svet zavoda 
OŠ Mozirje, Šolska ulica 23, 3330 Mozirje, z oznako »Prijava na razpis 
za ravnatelja/ravnateljico – Ne odpiraj.«

Nepopolne in nepravočasne vloge bodo izločene in zavržene. Pos-
redujte tudi e-naslov za obveščanje med razpisnim postopkom. Kan-
didati/-ke bodo pisno obvestilo o imenovanju prejeli/-e v zakonitem 
roku.

Svet zavoda Osnovne šole Mozirje

GOLTE

Srečanje slovenskih častnikov 
in veteranov vojne za Slovenijo 

Velenjsko območno združenje 
slovenskih častnikov je v sodelo-
vanju z Območnim združenjem ve-
teranov vojne za Slovenijo Velenje 
10. marca zaradi epidemije pripra-
vilo zgolj simbolno tekmovanje na 
Golteh. 

Pri Alpskem vrtu so se zbrali 
predstavniki Zveze slovenskih ča-
stnikov, Zveze veteranov vojne za 
Slovenijo, Slovenske vojske, Policij-

skega veteranskega društva Sever 
in organizacijskega odbora Golte 21. 

Po kratki slovesnosti so se 
odpravili na improvizirano streli-
šče, kjer so opravili streljanje. Za-
tem so si ogledali ostanke Mo-
zirske koče, kjer so vsa leta pri-
jazni lastniki ob tekmovanjih orga-
nizirali kratke posvete vodstev or-
ganizacij.

IS

PLANICA 2021

Zajc brez odmevnih rezultatov, Mogel postavil osebni rekord
Ljubitelji poletov na planiški ve-

likanki so dočakali zadnje dejanje 
letošnjega svetovnega pokala. Šti-
ridnevni smučarski praznik je le-
tos obljubljal tri posamične in eno 
ekipno tekmo. Slovenija je imela 
kar 13 predstavnikov v kvalifikaci-
jah, med njima tudi člana Smučar-
sko skakalnega kluba Ljubno ob 
Savinji BTC Timija Zajca in Žaka 

Mogla. Člani kluba so bili tudi med 
predskakalci. Planico pa je moral 
zapustiti Jernej Presečnik, ki je bil 
pozitiven na testu na novi korona-
virus.

Slovenci letos nismo imeli pred-
stavnika na stopničkah, najbolj-
še uvrstitve so bile četrta mesta, 
poleg tega je zaradi premočnega 
vetra odpadla sobotna posamič-

na tekma. Timi Zajc je v kvalifikaci-
jah s poletom 233 metrov kar dob-
ro začel, kasneje pa njegovi pole-
ti niso bili najboljši, tekmi je končal 
na 29. in 35. mestu. Na ekipno tek-
mo se ni uvrstil. 

MOGEL NA VELIKANKI SKAKAL 
PRVIČ

Žak Mogel je dobil priložnost na 

Žak Mogel je v Planici postavil osebni rekord 218 metrov. 
(Foto: osebni arhiv)

velikanki namesto Presečnika in je 
nastopil na eni tekmi. Mladenič, ki 
je marca dopolnil 20 let, je na ve-
likanki skakal prvič. V kvalifikaci-
jah je postavil osebni rekord z 218 
metri, na tekmi pa ni preskočil ma-
gične dvestotice in jo končal na 54. 
mestu.

Štefka Sem
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ODBOJKARSKI KLUB KLS LJUBNO 

Uspešne tudi v zadnjih prvenstvenih tekmah

Pomlajena ekipa Odbojkarskega kluba KLS Ljubno (foto: arhiv kluba)

V dobrem tednu dni so odbojkarice OK KLS 
Ljubno odigrale kar tri prvenstvene tekme in v 
njih iztržile dragocenih šest prvenstvenih točk. 

PROTI TURBINI PREMALO ZAGRETE
Po prvi tekmi v sezoni, ko so premagale Len-

davo v domači telovadnici, so v 2. krogu v gos-
teh pri ekipi Turbine izgubile s 3:0 (25:13, 29:27, 

25:17), saj so prikazale bistveno slabšo igro, kot 
so jo realno sposobne izpeljati. 

PREMAGALE ČRNO
Napake pa se s treningi očitno odpravljajo, 

kar se je odrazilo že v naslednjih dveh krogih. 
Najprej so igrale na domačem igrišču z vedno 
neugodno ekipo Črne, ki so jo premagale z re-

zultatom 3:1 (25:19, 25:22, 14:25, 25:8). Gostje so 
se dostojno upirale samo v tretjem setu, tako da 
vprašanja o zmagovalcu ni bilo.

GLADKA ZMAGA V MISLINJI
V soboto so se igralke KLS pomerile še s favorizi-

rano in bojevito ekipo Korvolley Mislinja v gosteh. 
Igra je stekla in velika želja po zmagi se je izpla-
čala, saj so z gladko zmago 0:3 (22:25, 31:33, 8:25) 
vknjižile še tri dragocene točke na prvenstveni le-
stvici. Favorizirane domačinke proti razigranim 
Ljubenkam niso našle zanesljive obrambe. V dru-
gem setu, ki bil najbolj izenačen in se je končal z 
31:33, pa so resnično navdušile. Z učinkovito igro 
tako v napadu kot v obrambi so bile neustavljive, 
za kar so bile zaslužne prav vse igralke, tudi tiste 
na klopi z glasnim vzpodbujanjem.

VZPODBUDEN POGLED NA LESTVICO
Veselje v pomlajeni ekipi KLS Ljubno je po 

prvih prvenstvenih krogih nepopisno, z dobro 
klimo v ekipi pa že težko pričakujejo naslednje 
prvenstvene tekme. Pogled na prvenstveno le-
stvico je namreč resnično vzpodbuden, saj so tre-
nutno na visokem 3. mestu. V naslednjih tekmah 
igrajo po sprostitvi delne zapore države zaradi 
epidemije z ekipama Slovenj Gradca in Prevalj. 

Franjo Atelšek



Savinjske novice št. 13, 2. april 202122

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Kronika, Ljudje in dogodki

PREJELI SMO

Spomin na požar Mozirske 
koče iz leta 1950

Fotografija Mozirske koče iz leta 1952

Julija bo minilo natanko enain-
sedemdeset let, odkar se je zgodil 
žalosten dogodek na Mozirski ko-
či. Takrat sem bila tam s prijateljico 
za teden dni na šolskih počitnicah.

Prijateljičin brat, Branko Seni-
ca s Prihove, je bil tam pastir. Bi-
lo mi je lepo. Prvi dan smo šle s ku-
harico iz Mozirske koče pobirat ja-
bolka na kmetijo Goličnik pri Rade-
gundi z namenom, da bi naslednji 
dan spekle štrudelj (jabolčni zavi-
tek). Ravno, ko smo se naslednji 
dan pripravljale k peki štrudlja, nas 
je pregnal požar.

Požar je najprej zajel hlev, v ka-
terem sta bila dva prašička. Požar 
se je širil od spodaj navzgor. Groze-

če je bilo to gledati. Prijateljico in 
mene sta prišla iskat neki domačin 
in pastir Branko. Kakor hitro se je 
dalo, smo stekli po bregu do kme-
tije Goličnik, kjer sva počakali na 
mojega očeta, da naju je peljal na-
zaj domov v Nazarje.

Ob pogoreli koči je ostalo zogle-
nelo drevo, ki je spominjalo na ta 
nesrečni dogodek. Tudi zažgane 
frate so se po požaru počasi zara-
sle. Ob pogledu na zoglenelo dre-
vo, sem se vedno spominjala tega 
dogodka.

Ob tej priliki bi želela Savinjča-
nom čestitati za opravljeno delo ob 
postavitvi nove koče.

Breda Klemše Nemc

•	 HITROST	PREKORAČIL	ZA	VEČ	KOT	DVAKRAT
Šentjanž: 21. marca sta mozirska policista pri kontroli pro-

meta z laserskim merilnikom hitrosti izven naselja Šentjanž, 
kjer je hitrost vožnje omejena na 70 km/h, zaznala voznika 
osebnega vozila, ki je vozil 149 km/h.

Zaradi zaznane prehitre vožnje sta ga poskušala ustaviti, 
vendar se voznik na znake policistov ni odzval in je z nezmanj-
šano hitrostjo odpeljal v smeri proti Grušovljam. Policista sta si-
cer zapeljala za njim, vendar ga nista izsledila. Njegova identite-
ta je bila ugotovljena po preverbi registrske tablice. 

Z voznikom, ki je za več kot sto odstotkov prekoračil hitrost in 
z divjo vožnjo ogrožal tako sebe kot druge udeležence cestnega 
prometa, so policisti 23. marca opravili razgovor. Zoper njega so 
podali obdolžilni predlog. Z neodgovornim ravnanjem si je pri-
služil 1700 evrov globe in 23 kazenskih točk, kar posledično vo-
di v prenehanje veljavnosti vozniškega dovoljenja.

•	 DIMNIŠKI	POŽAR	V	STANOVANJSKI	STAVBI
Nazarje: 23. marca ob 17.53 je na Obrtniški ulici v Nazarjah 

prišlo do dimniškega požara v stanovanjski stavbi. Gasilci PGD 
Nazarje so nadzorovali gorenje saj v dimniku, pregledali dimno 
tuljavo in s termovizijsko kamero pregledali ostrešje.
•	 POGREŠANO	OBČANKO	NAŠLI	NA	OBMOČJU	MOZIRJA

Šoštanj, Mozirje: 24. marca je starejša občanka z območja 
Šoštanja okoli poldneva odšla na sprehod v gozd in se izgubi-
la. Ker se do običajne ure ni vrnila, so domači prehodili poti, kjer 
je najpogosteje hodila, in preiskali okolico. V večernih urah so o 
pogrešanju obvestili velenjske policiste, ki so nemudoma orga-
nizirali iskalno akcijo. Glede na nizke večerne temperature bi bi-
la noč, preživeta v gozdu, zanjo lahko usodna. Štirinajst velenj-
skih policistov, ki se jim je pridružilo še trinajst domačinov, jo je 
iskalo v več skupinah. Policisti so z zbiranjem obvestil od ob-
čanov prišli do podatka, da so gospo opazili na območju mo-
zirske občine, kjer so jo okoli 21.30, dobrih 10 km od doma, tu-
di našli. Občanko so preventivno pregledali v zdravstvenem do-
mu v Velenju. Celodnevni pohod se je zanjo pa tudi za domače 
končal srečno.
•	 VOZNIK	S	ŠTIRIKOLESNIKOM	SE	JE	PREVRNIL

Ljubno ob Savinji: 26. marca ob 17.12 se je na Ljubnem pre-
vrnil voznik s štirikolesnikom. Gasilci PGD Nazarje so zavarovali 

kraj nesreče, pregledali in obrnili vozilo nazaj na kolesa ter nu-
dili pomoč zgornjesavinjskim reševalcem nujne medicinske po-
moči in policiji. V nesreči poškodovano osebo so reševalci na 
kraju oskrbeli in nato prepeljali v celjsko bolnišnico.
•	 NAŠLA	MINO	IZ	DRUGE	SVETOVNE	VOJNE

Tirosek: 27. marca ob 12.47 je v Tiroseku občanka pri de-
lu ob hiši naletela na minometno mino iz obdobja 2. svetov-
ne vojne, dolžine 12 in širine 5 centimetrov. Pripadniki držav-
ne enote za varstvo pred NUS Zahodno Štajerske in Gorenj-
sko-Ljubljanske regije so najdbo odstranili in uničili na pri-
mernem mestu.
•	 POŠKODOVAL	SE	JE	TURNI	SMUČAR

Raduha: 27. marca ob 13.49 se je na območju Raduhe v obči-
ni Solčava poškodoval turni smučar. Reševalci koroške GRS so 
poškodovanega oskrbeli in prenesli v dolino, svojci pa ga pre-
peljali v bolnišnico.
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Pisma bralcev, Zahvale, Oglasi

Naročniki Savinjskih novic imajo 
15% POPUST pri objavah zahval.

Bolečina se da skriti,
tudi solze zatajiti, 
le praznine ob izgubi 
ni mogoče zapolniti.

ZAHVALA

Ivan MATKO
po domače Končki

okt. 1961 - dec. 2020

Ob tragični izgubi moža, očeta in brata bi se radi zahvalili vsem, ki 
ste nam v besedah in dejanjih kakorkoli pomagali preseči neizmer-
no bolečino. 

Hvala vam za izrečeno sožalje in tople besede podpore, za podarje-
no cvetje, sveče in svete maše, gospodu župniku Andreju Pollaku pa 
za lepo opravljen pogrebni obred. 

Iskreno se zahvaljujemo sosedom, še posebej družini Strojanšek – 
po domače pri Udonku, sorodnikom in krajanom širšega območja Do-
brovelj in Črete, Aktivu kmečkih žena Zgornje Savinjske doline, Rde-
čemu križu Mozirje, Karitas Nazarje ter vsakemu posamezniku za ne-
izmerno velikodušno moralno in finančno podporo.

Vsi njegovi

Kultura na obisku
Na dan, ko v Sloveniji odstavljajo 

ministra za kulturo, smo v Mozirju 
zaznali sila kulturno manifestacijo.

Pred farno cerkvijo so postavlje-
ni trije spomeniki zaslužnim Mozir-
janom, ki so bili tu rojeni ali so tu 
dolga leta službovali ter se tako ali 
drugače zapisali v srca faranov in v 
slovensko zgodovino:

Janez Goličnik, župnik in dobrot-
nik ter utemeljitelj slovenskega če-
belarstva

Ignac Orožen, dolgoletni župnik, 
pisec različnih kronik , poznan in 
slaven slovenski zgodovinar

Alojz Žagar, mozirski vikar, dolgo-
letni župnik in dekan ter častni kano-
nik mariborskega stolnega kapitlja

In na obraze teh častitljivih in 
priljubljenih mož so nataknjene 
kovid maske! Je smešno, je ža-
lostno, profana kulture ?

Nikar ne zamahnite z roko re-

koč, gre za šalo. Prepričan sem, da 
ne. Gre za performans, slovenskim 
kulturnikom tako ljubo obliko kul-
turnega izražanja? Lahko ta dogo-
dek prištejemo k dojenju psa, za-
vijanju nosečniškega trebuha v 
razrezano slovensko zastavo, zave-
zanju koprskih zvonov, zažigu an-
karanskega križa, podgani v naro-
čju Marije Pomagaj? Gre za propa-
gando nošenja mask proti epide-
miji? Ali pa gre za simbolno nati-
kanje mask in zapiranje ust duhov-
nikom, za družbo vse pogostejšim 
mazaškim akcijam po cerkvah, za 
vedno bolj ostro borbo proti klero-
fašizmu? Ali morda za čisto eno-
stavno in vsakdanjo borbo pro-
ti veri in Cerkvi? Ni slučajno, kaj-
ti Aškerc pred pošto maske nima!

Franci Steiner
Šmihelska cesta 7

3330 Mozirje
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Za razvedrilo

MNOŽENJE MLAJEV IN VIRUSOV
Na Ljubnem so se novega koronavirusa lotili po svoje, ne s ceplje-

njem, ampak prekuževanjem prebivalstva. Ugotovili so namreč, da 
če postavijo deset mlajev, bo četrtina Ljubencev dala covid-19 skozi. 
Če to ne bo dovolj, bodo s postavljanjem mlajev nadaljevali. Razku-
ževanje, kakršno je v navadi ob takih priložnostih, z raznimi zvarki, 
pa očitno glede na stanje v občini virusa ne pokonča.

PIKA NA PIKO SE SPLAČA
V četrtek, 1. aprila, se je menda dalo ugodno uporabiti zbrane pi-

ke pri najboljšem sosedu, ampak brez tistih pik, ki jih vozniki dobi-
vajo v zameno za prehitro vožnjo, saj se policiji za to ni uspelo do-
govoriti. Obljubljajo pa novo akcijo delitve pik najhitrejšim voznikom 
skozi šentjanško polje. Poleg pik bodo delili tudi položnice in jema-
li vozniška dovoljenja. 

UOKVIRJENI SPOMINI
Stanislav Lesjak, član Policijskega veteranskega društva Sever 

za celjsko območje – Odbor Mozirje (desno) na otvoritvi razstave Voj-
na za Slovenijo 1991: »Gospod komandir, ste si dobro ogledali slikovni 
material? Iz tistega obdobja je veliko zelo zgovornih fotografij.«

Komandir mozirske policijske postaje Vili Bezjak:« Seveda, pa 
tudi tukaj drži, da slika pove več kot tisoč besed, čeprav tudi teh 
ne manjka.«

RŠ
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Križanka, Informacije, Oglasi

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 14. številki SN

2021

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):
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Mali oglasi, Čestitke, Voščila, Oglasi

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi 
vsa ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. 
Kvalitetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, vrhunske mesnate selek-
cije za dopitanje na večjo težo. Fi-
šar, Tabor; gsm 041/619-372.
Mesnate prašiče lastne reje od 
100 do 150 kg za nadaljnjo rejo 
ali zakol, z dostavo prodam; gsm 
041/561-893.
Prodam prašiče domače vzreje 
različnih tež, nad 120 kg cena ze-
lo ugodna, Andrejeva kmetija; gsm 
031/509-061.
Prodam prašiče od 25 do 200 kg, 
zelo mesnata pasma, dostava na 
dom; gsm 030/740-999.
Prodam sivorjavo teličko dobrega 
porekla, staro 14 dni; gsm 041/716-
210. 
Prodam bele kilogramske piščan-
ce brojlerje, maksimalna teža 1,1 
kg, cena za kg 2,50 eur, dostava na 
dom; gsm 030/740-999. 

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke bikce nad 100 kg; 
gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Prodam čelno kosilnico, še ne ra-
bljeno, sip disc alps 260, garancija,  
6499 eur; gsm 031/493-660. 
Prodam bale; gsm 070/744-487. 
Drva bukev, gaber, cepljena, klaftre 
metrske, možen razrez na 33 cm, 
prevoz, prodam; gsm 031/585-735.

Prodam obračalnik sip spider 450 
h; gsm 041/716-210.
Skrinji za žito, plastična soda in va-
go, poceni prodam; gsm 031/811-
191.
Prodam nekaj čebeljih družin na 5 
in 7 AŽ satov; gsm 051/343-478. 
Prodam novo vrtno garnituro iz 
bele jelke ter visoko gredo; gsm 
041/365-010.
Prodam krmni krompir; gsm 
041/696-802.
Prodam dve klaftri gabrovih drv; 
gsm 041/438-096.
Ugodno prodam alu platišča z 
gumami 185/55 R15; gsm 068/691-
924.
Prodam dvobrazni plug batuje, tip 
btp 2/10A; gsm 040/906-382. 
Prodam lešnike; gsm 041/878-135, 
041/526-275.
Prodam hribovsko nakladalko 
sip, 16 m3, široki tek, ter vzamem 
v najem travnik za košnjo; gsm 
041/519-507.

DRUGO – KUPIM
Traktor in vse ostale kmetijske 
stroje kupim; gsm 041/259-810. 

DRUGO – PODARIM
Podarim zunanji kamin potreben 
obnove; gsm 040/316-213; 035846-
173.
Podarim šivalni stroj, TV, zunanji 
kamin, kavne servise, keramične 

in klinker ploščice, vse je starejše; 
gsm 040/316-213.
Oddam zamrzovalno skrinjo gore-
nje; gsm 070/446-168. 

NEPREMIČNINE
Hišo blizu centra Ljubnega, na cca 
1500 m3 veliki parceli, prodam; 
gsm 031/208-768.
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Oglasi
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